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§ 99 Sammanträdets öppnande 
 
Ordförande Roger Marklund (S) förklarar sammanträdet öppnat. 
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§ 100 Upprop 
 
Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet. 
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§ 101 Val av protokollsjusterare samt plats och tid för justering 
 
Anna-Karin Nilsson (M) och Lars Bäckström (C) utses att tillsammans med ord-
föranden justera sammanträdets protokoll. Justeringen sker digitalt fredagen den 2 
juli 2021, klockan 10.00. 
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§ 102 Fastställande av föredragningslista 
 RS 287-2021 
 
Sammanfattning 
 
Förslag till föredragningslista har upprättats. 
 
Ordförande föreslår att dagordningen ändras enligt följande; 
 

• Punkt 16 ”Region Västerbottens delårsrapport per april 2021” och punkt 17 
”Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut med anledning av delårsrapport per 
april” hanteras efter punkt 33 ”Regionplan och budget 2022-2025”. 

 

• Punkt nr 30 ”Motion nr 28-2020. Trygga sjukresor under coronapandemin” 
utgår då ärendet ännu inte är färdigberett. 

  
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan fastställa dagordningen med ovannämnda 
ändringar, vilket fullmäktige beslutar att bifalla.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Upprättad föredragningslista fastställs med ändringarna att; 
 

• Punkt 16 ”Region Västerbottens delårsrapport per april 2021” och punkt 17 
”Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut med anledning av delårsrapport per 
april” hanteras efter punkt 33 ”Regionplan och budget 2022-2025”. 

 

• Punkt nr 30 ”Motion nr 28-2020. Trygga sjukresor under coronapandemin” 
utgår då ärendet ännu inte är färdigberett. 
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§ 103 Anmälan av interpellationer 
 RS 288-2021 
 
Inkomna interpellationer 
 
Interpellation nr 19-2021 från Hans-Inge Smetana (KD) ställd till kulturutskottets 
ordförande Nina Björby angående länets folkhögskolor  
RS 803:1-2021 
 
Interpellation nr 20-2021 från Maria Kristoffersson (C) ställd till regionstyrelsens 
ordförande. Våld i nära relation  
RS 868:1-2021 
 
Interpellation nr 21-2021 från Nicklas Sandström (M) ställd till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande. Snart 10 år av löften men ännu inget 
Beroendecentrum  
RS 966:1-2021 
 
Interpellation nr 22-2021 från Nicklas Sandström (M) ställd till Regionstyrelsens 
ordförande. Hur kommer omställningsplanen att lyckas om den politiska majoriteten 
inte vill genomföra några åtgärder?  
RS 1030:1-2021  
 
Interpellation nr 23-2021 från Nicklas Sandström (M) till Regionstyrelsens 
ordförande. Hur många sammanträden har genomförts i det politiska 
prestigeprojektet?  
RS 1031:1-2021  
 
Interpellation nr 24-2021 från Nicklas Sandström (M) ställd till Regionstyrelsens 
ordförande. Dags för strategiskifte inom forskning, utbildning, utveckling och 
innovation?  
RS 1032:1-2021 
 
Interpellation nr 25-2021 från Andreas Löwenhöök (M) ställd till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande. Har Hälso- och sjukvårdsnämnden blundat för alla 
rapporter om våld i nära relationer?  
RS 1036:1-2021 
 
Interpellation 26-21 från Elin Segerstedt Söderberg (M) till ordförande utskottet 
primärvård o tandvård. Bidrog klustringen av hälsocentraler till förbättring av 
arbetsmiljön på Ursvikens hälsocentral  
RS 1047:1-2021  
 
Interpellation nr 27-2021 från Andreas Löwenhöök (M) ställd till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande. Stängningen av förlossningen vid Lycksele lasarett 
RS 1048:1-202 
 
Beslutsunderlag 
 

• Inkomna interpellationer 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Interpellationerna får ställas. 
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§ 104 Anmälan av frågor 
 RS 289-2021 
 
Inkomna frågor 
 
Enligt regionfullmäktiges arbetsordning ska frågor inges till sekreteraren eller 
ordföranden senast i anslutning till fullmäktiges öppnande.  
 
Till dagens sammanträde har följande frågor inkommit;  
 
Fråga nr 8-2021 från Andreas Löwenhöök (M) ställd till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande. Kommer BB i Lycksele att ha öppet hela 
sommaren 2021?  
RS 1127-2021   
 
Fråga nr 9-2021 från Birgitta Burström (L) ställd till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Ska kommunens sjuksköterskor rycka ut på IVPA?  
RS 1156-2021 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Frågorna nr 8 och nr 9 får ställas.  
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§ 105 Anmälan av motioner 
 RS 290-2021 
 
Inkomna motioner  
 
Motion nr 14-2021 från Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C), Maria 
Lundqvist Brömster (L), Hans-Inge Smetana (KD). Tillskapande av fler karriärvägar 
för vårdnära yrkesgrupper  
RS 992:1-2021 
 
Motion nr 15-2021 från Marianne Normark (L), Ewa-May Karlsson (C), Elin 
Segerstedt-Söderberg (M), Betty-Ann Nilsson (KD). Plan för tillväxt i Skellefteå  
RS 1002:1-2021 
 
Motion nr 16-2021 från Marianne Normark (L) till regionfullmäktige - Inför 
vaccinationsprogram för 65+  
RS 1042- 2021  
 
Motion nr 17-2021 från Andreas Löwenhöök (M). Profil för Skellefteå och Lycksele 
lasarett  
RS 1043- 2021  
 
Motion nr 18-2021 från Lars Bäckström (C), Håkan Andersson (C) och Maria 
Kristoffersson (C). Säkra förlossningsvården i regionen  
RS 1075- 2021 
 
Motion nr 19-2021 från Andreas Löwenhöök (M). En trygg förlossningsvård - året 
runt, dygnet runt. 
RS 1128- 2021 
 
Motion nr 20-2021 från Nicklas Sandström (M) och Åsa Ågren Wikström (M). 
Flexiblare arbetsformer på mindre administrativa ytor 
RS 1142- 2021 
 
Motion nr 21-2021 från Hans-Inge Smetana (KD) m.fl. Bildstöd i kallelseutskick  
RS 1152- 2021 
 
Motion nr 22-2021 från Maria Kristoffersson (C). Starta en digital tjänst för samisk 
hälsa. 
RS 1161- 2021 
 
Beslutsunderlag 
 

• Inkomna motioner 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionerna anmäls.  
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§ 106 Revisorernas information till regionfullmäktige 
 
Ordförande i revisionen, Edward Riedl (M), informerar inledningsvis om revisionens 
uppdrag och arbetssätt. Vidare konstateras att pandemin har hanterats på ett bra 
sätt i Västerbotten, chefer och medarbetare har tagit stort ansvar för att få vården 
att fungera bra.   
 
Revisionen konstaterar dock att det finns saker som behöver fungera bättre, 
exempelvis; 

• Styrningen– otydligheter har funnits mellan regionstyrelsen och hälso- och 
sjukvårdsnämnden. 

• Ärendeberedning- det har funnits svagheter i regionstyrelsen och hälso- 
och sjukvårdsnämnden, vad gäller förståelsen hos tjänstemannaledningen 
om att det är politiken som ska leda arbetet och att man ska stödja 
politiken på ett bra sätt.  

• Ekonomistyrningen  
 
Kommande granskningar för 2021; 

• Uppföljning av fullmäktiges beslut inför regionbildningen, och särskilt då 
beslutet om att nämnderna ska ha egna förvaltningar. Här har det funnits 
oklarheter mellan nämnderna. 

• Hur beslut tas i regionen, om dessa anmäls tillbaka till nämnderna på ett 
korrekt sätt. Även frågan om vilka beslut som ska fattas av politiken 
respektive av tjänstepersoner kommer att belysas. 

• Följa hur vaccineringen har genomförts i regionen.  

• Arbetet kring införande av FVIS/VISUS, kommer att följas under flera år 

• Ägarstyrningen i regionen  

• Stort fokus på ekonomi och åtgärderna i omställningsplanen 
 
Under hösten kommer projektplaner läggas fast för granskningar av;  

• Uppskjuten vård till följd av pandemin 

• Hantering av allmänna handlingar 

• informationssäkerhetsarbetet 
 
Revisionens ordförande avslutar informationen med att tacka för ett gott samarbete 
med fullmäktiges presidium och en god dialog med styrelsen och övriga 
driftsnämnder.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven. 
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§ 107 Interpellation nr 8-2021 från Nicklas Sandström (M), Ewa-May 

Karlsson (C), Maria Lundqvist Brömster (L) och Hans-Inge 
Smetana (KD). Mottagning för långtidscovid?  

 RS 406-2021 
 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Nicklas Sandström (M), Ewa-May 
Karlsson (C), Maria Lundqvist Brömster (L) och Hans-Inge Smetana (KD) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen; 

 

”Det kommer allt fler rapporter om patienter som har långtidsbesvär efter covid-19. 
Det har kommit att kallas ”långtidscovid”. Kunskapen om detta är fortsatt låg och 
myndigheter och forskare jobbar aktivt med att ta fram ny kunskap. Även vid Umeå 
universitet bedrivs forskning.1  
 
I exempelvis Storbritannien2 planerar man att öppna 60 mottagningar. Motsvarande 
planering finns i Danmark3. I Östergötland finns det planer på rehabiliterings-
mottagningar på samtliga länets sjukhus4. I vårt län kommer allt fler vittnesmål om 
samma bekymmer. Vi har ett ansvar att hjälpa de som drabbats av den här 
sjukdomen. Likaså har vi även ett regionalt ansvar för den norra sjukvårdsregionen.  
 
I Alliansens förslag till tilläggsbudget för år 2021 föreslog vi att regionen ”skulle 
påbörja arbetet med en sammanhållen och länsövergripande rehabiliteringsresurs 
för patienter som haft covid-19 och fortfarande inte blivit återställda”.  
 
Allians för Västerbotten vill utifrån ovanstående ställa följande fråga till Anna-Lena 
Danielsson (S)Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande; 
 
1. Hur ser arbetet ut för en mottagning för ”långtidscovid”?  

2. Kommer det att ske en samverkan i den norra sjukvårdsregionen kring arbetet 
med en mottagning för ”långtidscovid”?  
 
Allians för Västerbotten  
 
Nicklas Sandström (M)   Ewa-May Karlsson (C)  
Regionråd i opposition   Gruppledare  
 
Maria Lundqvist Brömster (L)  Hans-Inge Smetana (KD)  
Gruppledare   Gruppledare 

 
1 Covidstudie görs i Umeå – 340 personer följs av forskare | SVT Nyheter  
2 NHS England » Long COVID patients to get help at more than 60 clinics  
3 Nye klinikker til patienter med svære senfølger efter COVID-19 - Sundhedsstyrelsen  
4 Regionen öppnar fler mottagningar för långtidscovidsjuka | SVT Nyheter” 

 
Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”Under hösten 2020 påbörjades samtal mellan olika kliniker och professioner i 
Region Västerbotten om behovet av utredning, behandling, rehabilitering och 
uppföljning för personer med långvariga symtom efter covid-19.  Den 27 januari 
2021 togs beslut om att skapa en ”lokal arbetsgrupp” (LAG) i det nationella arbetet 
för kunskapsstyrning för uppföljning efter covid-19 i Region Västerbotten. Professor 
Karin Wadell utsågs till ordförande.  
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På grund av komplexiteten i sjukdomen är arbetsgruppen bred. Det är olika 
professioner (läkare, arbetsterapeuter, fysioterapeuter, dietist, logoped), olika 
specialiteter (IVA, infektion, lungmedicin, rehabiliteringsmedicin, geriatrik, 
primärvård, stressrehab, försäkringsmedicin), från specialistvård och primärvård 
och med representanter från Lycksele, Skellefteå och Umeå.  
 
Ett av arbetsgruppens uppdrag är att öka kunskapsnivån, både för vårdpersonal 
generellt i regionen och även om olika organisatoriska lösningar av liknande 
verksamheter nationellt. Den 4 mars startades därför en webbinarie-serie, i vilken 
det fortlöpande hålls utbildningar med lokala och nationella kliniker och forskare (se 
länk nedan). www.regionvasterbotten.se/kunskapsstyrning/aktuellt. Ett flertal 
medlemmar i LAG:en är medlemmar i olika Nationella programområden (NPO:er) 
med relevans för området, ordföranden deltog i Nationell arbetsgrupp (NAG) för 
uppföljning efter covid-19 och sitter nu med i Socialstyrelsens arbetsgrupp med 
uppdrag att ta fram kunskapsstöd för vård vid post-covid.  
 
Ett annat uppdrag är ta fram beskrivningar av vårdprocesser som vid behov 
sträcker sig över flera vårdprofessioner och vårdnivåer. I det arbetet ligger att 
undersöka behovet av och förutsättningar för en specialiserad mottagning för 
utredning, behandling, rehabilitering och utvärdering av personer med kvarstående 
symtom efter covid-19.  
 
Bedömningen nationellt är att de flesta icke-sjukhusvårdade patienter med kvar-
varande symtom kan följas upp och vid behov oftast behandlas i primärvården.  
Det finns dock två grupper av patienter som kan komma att behöva en multi-
disciplinär bedömning till exempel vid en specialistmottagning. Det är dels vissa 
tidigare sjukhusvårdade patienter som beroende på svårighetsgrad har behov av 
olika grad av bedömning och rehabilitering dels också personer som uppsökt 
primärvården med komplexa behov och svåra symtom. De med långvariga besvär 
har visat sig ha behov av individanpassad rehabilitering. I Västerbotten har behov 
uppmärksammats i den studie som leds från infektionskliniken (CoVUM) där ett 
antal patienter, som inte vårdats på sjukhus, uppvisar långvariga komplexa symtom 
som behöver bedömas av specialister. Det är fler kvinnor än män som är 
sjukskrivna på grund av långvariga följder av covid-19, i mars 2021 var 227 
personer sjukskrivna för covid-19 i Västerbotten varav 40 personer varit sjukskrivna 
längre än 90 dagar. Trenden är att dessa antal stiger något, dock minskar totala 
sjukskrivningsgraden något.  
 
Vid Skellefteå och Lycksele lasarett har arbetet redan kommit igång med en 
multiprofessionell bedömning och rehabilitering vid befintliga rehabiliterings-
avdelningar av de patienter som legat på sjukhus. Uppfattningen i LAG är att vi i 
regionen bör ha en specialiserad mottagning för post-covid som stöd i bedömning 
och samordning kring rehabilitering. Vid denna mottagning bör möjligheter för 
forskning inom området ges. Vid Norrlands universitetssjukhus är nu planen att, i 
liten skala, pilottesta en specialiserad mottagning som utgår från Neuro-huvud-
hals-centrum. 
 
Norra sjukvårdsregionen är inbjudna till webbinarie-serien. I övrigt har inte 
samverkan initierats.” 
 
Sedan, Nicklas Sandström (M) två anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, Birigtta Burström (L) och Ewa-May Karlsson (C), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad. 
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§ 108 Interpellation nr 9-2021 från Elmer Eriksson (M). Varför skjuts 

medarbetarundersökningen upp? 
 RS 456-2021 
 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Elmer Eriksson (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 

 

”Via media förstår jag det som att Region Västerbottens HR-avdelning valt att 
skjuta upp medarbetarundersökningen. Anledningen till det är inget som 
kommunicerats till exempelvis hälso- och sjukvårdsnämnden. Skälet som anges är 
att det är på grund av pandemin. Just därför hade det varit extra viktigt att fråga 
regionens medarbetare om hur de tycker sin arbetssituation ser ut och vad som 
fungerar bra respektive dåligt.  
 
Mot bakgrund av ovanstående frågar jag hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S)  
 
1. Delar du uppfattningen att det hade varit extra angeläget att få ta del av 
medarbetarnas synpunkter, via en medarbetarundersökning, på hur de upplever 
sin arbetssituation just nu under pandemin?  

2. Är det ett politiskt fattat beslut att skjuta upp medarbetarundersökningen?  
 
Elmer Eriksson (M)  
Ledamot i regionfullmäktige” 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S) har 
överlämnat interpellationen för besvarande till regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson (S). Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”Utifrån rådande situation med ett mycket ansträngt läge i vården gjordes en 
bedömning av Centrala ledningsgruppen (CLG) i dialog med Centrala samverkans-
gruppen (CSG) att medarbetarundersökning skulle skjutas på till i augusti.  
 
Bedömningen var att det fanns hög risk för en minskad svarsfrekvens utifrån 
arbetssituation för medarbetare och chefer samt att risk för tidsbrist eller försenad 
återkoppling av resultat. Vid en medarbetarundersökning är det av stor vikt att 
kvalitativ återkoppling av resultat ges så snart som möjligt och utifrån det rådande 
läget bedömdes det inte finnas förutsättningar för det.  
 
Medarbetarundersökningen är en viktig del som underlag för det fortsatta 
långsiktiga arbetsmiljöarbetet och både analys, återkoppling och aktiviteter kräver 
förutsättning att avsätta tid för det arbetet för chefer, medarbetare och fackliga 
representanter. 
 
Det är en viktig del att få medarbetares synpunkter i den rådande arbetssituationen 
under pandemin. Dock bedöms detta vara möjligt att få även när undersökningen 
görs i augusti men att det då, förhoppningsvis, finns både mer tid till deltagande 
samt till fortsatt arbete.” 
 
Sedan Elmer Eriksson (M) två anföranden, Peter Olofsson (S) två anföranden, Kjell 
Bäckman (V), Petter Nilsson (SD) två anföranden och Ulf Björk (S) yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad. 
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§ 109 Interpellation nr 10-2021 från Anton Bergström (M). När slutar 

regionen att betala ut medel till IBN Rushd? 
 RS 468-2021 
 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Anton Bergström (M) får ställa en 
interpellation till regionala utvecklingsnämndens ordförande Rickard Carstedt (S) 
med lydelsen; 
 
”Det framkommer allt mer alarmerande avslöjanden om studieförbundet Ibn Rushd 
(IR) som har fastställda kopplingar till Muslimska brödraskapet. Brödraskapet är ett 
internationellt islamistiskt nätverk. I närtid har Göteborgs kommun beslutat att frysa 
inne bidragen till Ibn Rushd. Många kommuner och en del regioner har under 
senaste året satt stopp för bidragen.  
 
I en debattartikel i Expressen (8/9-20) lyfter tre forskare vid Försvarshögskolan och 
Malmö Universitet ett nytt avslöjande. En av medlemsorganisationerna till Ibn 
Rushd har, under flera år bjudit in den saudiska imamen As Sayegh som 
huvudgäst och föreläsare, nästan varje år till sitt sommarläger Mukeyem på Sjövik 
folkhögskola. Imamen As Sayegh är ökänd för sina antisemitiska uttalanden då 
han (vid flertal tillfällen) uppmanat att judar ska dödas, slaktas och utrotas.  
 
Ett annat uppmärksammat exempel från 2018 är Noreddine Al-Khamedi som bjöds 
in till ett arrangemang av IR vid namn ”Muslimska familjedagar” i södra Sverige. En 
person som är känd för att uppmanat unga tunisier att ansluta sig till jihad i Syrien. 
Liknande föreläsare har systematiskt bjudits in i över 10 år.  
 
Kammarrätten fastslog i en dom i slutet av 2019 att en av Ibn Rushd:s medlems-
organisationer kunde nekas bidrag av MUCF på grund av att organisationen inte 
verkar i enlighet med demokratins idéer.  
 
Ibn Rushd har dessutom en tolkningstradition med ideologisk anknytning till 
Muslimska brödraskapet, som visats i Folkbildningsrådets rapport. Även i en 
rapport från MSB av bland annat Magnus Norell har visat på kopplingar till 
Muslimska brödraskapet.  
 
Nu har Göteborgs kommun efter en lång granskning tagit beslut om att stoppa 
utbetalningar till Ibn Rushd. Granskningen från Göteborgs kommun har visat att 
studieförbundet samarbetat med aktörer som är demokratiskt tivelaktiga. Som 
Bawar Ismail skriver i GP samarbetade studieförbundet i Malmö med den 
islamistiska organisationen Milli Görus, vars företrädare ofta uttryckt sig rasistiskt. I 
Göteborg har Ibn Rushd samarbetat med Bellevuemoskén som under lång tid 
förknippats med islamistisk extremism.  
 
I Västerbotten ger Region Västerbotten anslag till studieförbunden genom 
Folkbildning Västerbotten. Regionala utvecklingsnämnden delar ut en ekonomisk 
ram till Folkbildning Västerbotten vars styrelse sköter fördelningen till respektive 
studieförbund.  
 
Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till ordförande regionala 
utvecklingsnämnden Rickard Carstedt (S);  
 
1. Är du beredd att vidta åtgärder och instruera Folkbildning Västerbotten att sätta 
stopp för utbetalningar av Region Västerbottens pengar till Ibn Rushd, givit den 
information vi idag vet om studieförbundet?  
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Anton Bergström (M)  
Ledamot Regionfullmäktige” 

 

Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”Folkbildningsrådet har av regering och riksdag uppdraget att fördela och följa upp 
användningen av statsbidragen. Folkbildningsrådet formulerar även villkor och 
kriterier för bidragen. Folkbildning Västerbotten som regional part följer 
Folkbildningsrådet beslut och riktlinjer beträffande kraven på sina medlemmar. 
Ibn Rushd har under senare år fått kritik för att deras verksamhet inte lever upp till 
statens syfte med statsbidraget. Folkbildningsrådet gav därför professor Erik Amnå 
i uppdrag att undersöka verksamheten. Rapporten visar att statsbidraget inte har 
använts på ett felaktigt sätt i förhållande till statsbidragsvillkoren och 
Folkbildningsrådet har inte funnit skäl att ompröva statsbidraget till studieförbundet.  
 
I rapporten framkommer dock kritik mot studieförbundet som Folkbildningsrådet ser 
allvarligt på. Det framkommer i rapporten bland annat att studieförbundet undviker 
känsliga ämnen och att makten i studieförbundet delvis är begränsad till ett fåtal 
personer. Rapporten visar samtidigt att Ibn Rushd som folkbildningsaktör har en 
förmåga att nå grupper som andra har svårt att nå, till exempel lågutbildade 
kvinnor, människor med utländsk bakgrund, kort utbildning, svag förankring på 
arbetsmarknaden och låga inkomster.  
 
Med bakgrund av den kritik som framkommit krävde Folkbildningsrådet därför att 
Ibn Rushd skulle ta fram en åtgärdsplan för att komma till rätta med de 
identifierade problemen. Åtgärdsplanen har behandlats av Folkbildningsrådet 
styrelse som gör bedömningen att Ibn Rushd tar kritiken på stort allvar och 
anstränger sig för att gå till botten med den. Planen innehåller åtgärder för att 
stärka demokratiska strukturer inom Ibn Rushd, kompetensutveckling av anställda 
och förtroendevalda och ökad transparens i studieförbundets verksamhet. 
 
Folkbildningsrådet har meddelat att de kommer att stärka arbetet med att utveckla 
uppföljningen av hela folkbildningen i syfte att leverera en mer transparent 
redovisning. Ett särskilt fokusområde de kommande åren är hur folkbildningen i 
stort jobbar med just demokratifrågor. Folkbildning Västerbotten samt Region 
Västerbotten kommer att följa den utvecklingen och kommer att rätta sig efter 
Folkbildningsrådets beslut och riktlinjer.” 
 
Sedan Anton Bergström (M) fyra anföranden, Rickard Carstedt (S) tre anföranden, 
Petter Nilsson (SD) två anföranden, Thommy Bäckström (L), Nina Björnby (S) två 
anföranden, Andreas Löwenhöök (M) två anföranden, Jonas Karlberg (V) två 
anföranden och Ahmed Hersi (V) två anföranden, yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad. 
 
Ajournering  
 
Regionfullmäktige ajournerar sammanträdet mellan kl 10.40-10.55. 
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§ 110 Interpellation nr 11-2021 från Maria Lundqvist Brömster (L). 

Löneutveckling för sjuksköterskor, ersättningar i covidvården.  
RS 537-2021 

 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får 
ställa en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen; 

 
”Media har under den senaste tiden gjort oss uppmärksamma på skillnaderna i 
löneutveckling för sjuksköterskor runt om i landet, där Västerbotten hamnar i botten 
tillsammans med Norrbotten. Det har även rapporterats om ersättningar i 
covidvården där sjukvårdspersonal som kommer från andra arbetsplatser får ta del 
av extraersättning medan ordinarie personal blir utan. I andra regioner har samtlig 
personal som arbetar i covidvården fått ta del av ersättningar.  
 
Sjukvårdspersonal utför ett ovärderligt arbete, dygnets alla timmar, året om. Det 
senaste året har präglats av den pandemi som vi fortfarande befinner oss i och 
trycket på sjukvården har varit och är hög. Vi är alla även väl medvetna om den 
kompetenskris som finns vad gäller sjuksköterskor. Det är av största vikt att arbeta 
för att behålla erfaren personal och samtidigt locka nya medarbetare att vilja arbeta 
i regionen.  
 
Med anledning av ovanstående är mina frågor:  
 

• Vad anser du om att ordinarie personal inom covidvården inte får ta del av 
den extra ersättningen som personal från andra arbetsplatser som går in 
och arbetar erhåller?  

• Vad anser du om att Region Västerbotten ligger i botten vad gäller 
löneutveckling för sjuksköterskor 2020?  

• Tror du att bristande löneutveckling kan innebära att regionen förlorar 
erfarna sjuksköterskor och får problem med nyrekrytering?  

 
Maria Lundqvist-Brömster, regiongruppledare (L)” 
 
Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat interpellationen för 
besvarande till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S). Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”Vårdförbundets grupper har haft god löneutveckling senaste 5 åren (2016–2019), 
ca 19% för medarbetare som varit med under de senaste fem löneöversynerna 
vilket motsvarar 5 879 kr = 3,6% per år eller 1 175 kr per år. Genomsnittet för 
löneöversynerna har varit 3,1% för motsvarande period. Påslag vid löneöversynen 
2020 är på 2,2%. Vi har ett konkurrenskraftigt löneläge i jämförelse med andra 
regioner och har prioriterat särskilt yrkesskickliga enligt gällande centrala avtal. 
 
Det är trots allt ytterst det ekonomiska läget som styr och utifrån det hanteras 
sedan de ekonomiska ramarna i löneöversynen. Regionen har som arbetsgivare 
levt upp till vad löneavtalen anger och vid en jämförelse med de övriga norra 
regionerna samt övriga universitetssjukhus nationellt kan vi se att det råder en 
mycket liten skillnad i lönestruktur för sjuksköterskegrupperna. Vilket bekräftas av 
regionens egen lönekartläggning samt den lönekartläggning som genomförts av en 
oberoende extern aktör.  
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Gällande olika former av ersättning som utgått under det senaste året så är det 
viktigt att poängtera att dessa inte utgår som en ersättning för arbete i covid-vård. 
Ersättning utgår till de som tillfälligt förflyttas (ibland mot sin vilja) och ska framför 
allt ses som en kompensation för att de exempelvis får byta arbetstider samt 
veckoarbetstidsmått, arbeta med helt/delvis andra arbetsuppgifter, nya 
rutiner/lokaler/kollegor, ny chef som ska arbetsleda etc. Det är alltså en form av 
ersättning för omaket att förflyttas mot sin vilja till annan arbetsplats, något som 
arbetsgivaren egentligen har möjlighet att göra rent arbetsledningsmässigt och har 
stöd i avtal för - utan ersättning. Denna typ av ersättningar är vanligt 
förekommande även ett år utan covid-vård.” 
 
Sedan Maria Lundqvist Brömster (L) fyra anföranden, Peter Olofsson (S) fyra 
anföranden, Ulf Björk (S) två anföranden, LiseLotte Olsson (V), Thommy 
Bäckström (L) två anföranden, Betty-Ann Nilsson (KD) två anföranden, Håkan 
Andersson (C), Petter Nilsson (SD) två anföranden, Lars Bäckström (C) och 
Mahmoud Al Turk (S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 111    Interpellation nr 12-2021 från Nicklas Sandström (M). Hur ser 

planen ut för att hantera cancervårdskulden? 
 RS 581-2021 
  
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”Coronapandemin har på många sätt påverkat vården. Trots att många operationer 
som kunnat vänta skjutits framåt i tiden har trots allt cancervården varit prioriterad 
och välfungerande. Det som däremot är mycket oroväckande att antalet personer 
som upptäcks och diagnostiseras med cancer har minskat under pandemin. 
Antalet rapporterade tumörer har minskat med cirka 10 procent under föregående 
år. Störst nedgång har varit i den norra sjukvårdsregionen. För Västerbottens del 
handlar det om ungefär en mindre cancerpatient per dag under hela året.  
 
För riket sammantaget ses den största procentuella nedgången för prostatacancer 
(-20 %), följt av cervixcancer in situ (-12.8 %), lungcancer (-11.9 %), tjock-och 
ändtarmscancer (-11,8 %), bröstcancer (-10.7 %), cervix cancer (-4.9 %).Det är 
otroligt allvarligt med så många färre upptäckta cancerdiagnoser. En situation som 
tyvärr inte förbättras av att pandemin fortsätter under början 2021.  
 
Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S)  
 
1. Vad finns det för plan för att hantera att så många patienter inte sökt vård för 
cancer i länet?  
 
Nicklas Sandström (M)  
Regionråd i opposition” 
 
Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”I en delrapport som RCC publicerade i mars 2021 presenteras uppgifter avseende 
nydiagnostiserade tumörer mellan januari och oktober 2020. Rapporten konstaterar 
att antalet diagnoser har minskat i Sverige såväl som i andra länder under den 
aktuella perioden. Som en trolig förklaring till nedgången nämns i rapporten 
invånarnas tvekan att under pandemin söka vård vid nytillkomna symtom eller att 
delta i screening. Gällande prostatacancer följer Region Västerbotten, i likhet med 
övriga landet, nationella vårdprogram. Under delar av 2020 genomfördes en 
ändring i vårdprogram för prostatacancer som innebar att avvakta med remiss för 
utredning för patienter med PSA <10 utan andra symtom. Detta kan till viss del 
förklara det minskade antalet patienter med diagnos.  
 
Resultatet i RCC-rapporten bygger på data från alla fyra norrlandsregioner och 
visar på att förekomsten av cancersjukdomar är olika i regionerna. Screening för 
bröst- och livmoderhalscancer fortsatte under perioden i normal omfattning i 
Region Västerbotten men pausades i vissa grannregioner. 
 
Uppmaning att uppsöka vård vid symtom har under pandemin upprepats vid varje 
offentlig presskonferens som sänts i TV /tidningar samt refererats i tidningar. 
Uppmaning om att söka vård vid symtom finns även på 1177.se och där finns 
vidare även en särskild information på första sidan om alarmsymtom vid cancer.  
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Det pågår diskussioner både inom regionen och sjukvårdsregionalt kring denna 
fråga. I nuläget tar sjukvården hand om alla som kommer. Det faktum att vi inte vet 
vilka som avstått från att söka vård gör att det inte går att ha någon uppsökande 
riktad åtgärd utöver de allmänna rekommendationerna som ges i beskrivning ovan. 
Region Västerbotten har ingen känd vårdskuld när det gäller cancerpatienter, detta 
har varit en prioriterad verksamhet under pandemin.” 
 
Sedan Nicklas Sandström (M) två anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden och Kjell Bäckman (V), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 112 Interpellation nr 13-2021 från Betty-Ann Nilsson (KD). Barnhälsovården 
 RS 603- 2021 
 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Betty-Ann Nilsson (KD) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”Barnhälsovården är en mycket viktig del i Region Västerbottens uppdrag, där 
hälsocentralernas BVC och familjecentraler fyller en viktig funktion. Barnhälso-
vården ska möta varje barn och dess familj utifrån deras unika behov och när så 
behövs sätta in så kallade riktade insatser. Men arbetsbelastningen är stor.  
 
Rikshandboken för barnhälsovård innehåller riktlinjer för verksamheten, exempelvis 
barnhälsovårdsprogrammet och dess många delar som BVC-sjuksköterskorna ska 
hinna med. Den är indelad i tre olika delar för en jämlik och rättvis barnhälsovård:  

• Insatserna som ska ges till alla  

• Insatser som ska ges till alla vid behov  

• Ytterligare insatser för barn och föräldrar, ex. remiss till annan vårdgivare, 
kontakt med hemtjänst m.m.  

 
Utifrån uppföljningen av barnhälsovården i Västerbotten kan man se att 
bemanningsproblematiken är den främsta orsaken till att man inte hinner 
genomföra Rikshandbokens rekommenderade uppföljningar och kontroller. För att 
man ska kunna erbjuda det nationella barnhälsovårdsprogrammet rekommenderas 
högst 55 nyfödda barn per heltidsanställd BHV-sköterska. Men personalen hinner 
idag inte göra alla syn- och hörselkontroller, utvecklingsbedömningar samt 
hembesök hos nyblivna föräldrar. Under sommarmånaderna tvingas BHV-
sköterskor täcka upp för ordinarie HC-personal.  
 
Mina frågor till hälso- och sjukvårdsnämnds ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
är följande:  
 

• Har vi tillräckligt med BVC-sjuksköterskor vid våra hälso- och familjecentraler 
så vi kan erbjuda jämlik och rättvis vård i Region Västerbotten, utifrån ca 55 
nyfödda per heltidsarbetande BVC-sköterska?  

• Hur har man tänkt att lösa bemanningsproblemen vid BHV så att man hinner 
med alla kontroller/uppföljningar utifrån Rikshandbokens 
rekommendationer?  

• Hur har man tänkt lösa bemanningsbristen under sommarmånaderna så att 
BVC-sköterskorna inte behöver täcka upp på HC utan i stället får inrikta sig 
på de kontroller de är ålagda att göra inom BHV?  

• Utifrån uppföljningen av barnhälsovården i Västerbotten, kan vi verkligen 
anse att vi är/klarar av att bli det ”barnvänligaste länet”?  

 
Betty-Ann Nilsson (KD), ledamot i regionfullmäktige” 
 
Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”Barnhälsovården är en plattform som möter alla barn och deras föräldrar, med 
fokus på tidiga insatser och förebyggande arbete. Ett mycket viktigt område och en 
viktig del för att nå måluppfyllelsen ”Västerbotten ska bli det barnvänligaste länet”. 
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 PROTOKOLL 24 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Utifrån det tog Hälso- och sjukvårdsnämnden beslut om att konvertera barnombud 
till barnrättsombud – i syfte att tillvarata barnens intresse utifrån barnkonventionen 
som lag. Verksamheten har utvecklats genom nya arbetssätt, till exempel 
upparbetades ett samarbete mellan BVC och tandvården vid 10-månadersbesöket.  
 
Det finns utmaningar inom barnhälsovården vad gäller bemanning och 
kompetensförsörjning. Målet är 55 nyfödda barn per heltidsarbetande BVC 
sköterska. Medel i länet ligger på ca 66 barn. Hur väl enheterna klarar målet skiljer 
sig åt. Det finns enheter som inte klarar målet och enheter som har en bra 
bemanning och till och med sänkt antalet barn, utifrån att det finns skillnader i 
sociala faktorer i upptagningsområdet. 
 
Hur personalen fördelas under semesterperioden måste alltid kopplas till hur behov 
och prioritering ser ut i verksamheten. Det är viktigt att personalen under sommaren 
får sin lagstadgade ledighet för återhämtning. I möjligaste mån, utifrån tillgång, 
rekryteras vikarier till verksamheten för att uppfylla uppdraget.  
 
Det är viktigt att ständigt arbeta med kompetensförsörjning, så även inom mödra- 
och barnhälsovården. Vi förutser stora pensionsavgångar vilket betyder att senior 
kompetens försvinner, liksom svårigheten att rekrytera. Det är då viktigt att erbjuda 
bra och attraktiva praktikplatser och bra inskolning, något regionen arbetar med.” 
 
Sedan Betty-Ann Nilsson (KD) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, Thommy Bäckström (L) och Jonas Karlberg (V) två anföranden, yttrat 
sig, förklaras debatten avslutad. 
 
Ajournering  
 
Regionfullmäktige ajournerar sammanträdet mellan kl 12.00-12.45. 
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 PROTOKOLL 25 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 113 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Norrlandsoperan AB 
 RS 1003-2021 
 
Sammanfattning 
 
Region Västerbotten äger 60 % av aktierna i Norrlandsoperan AB. Resterande 
aktier ägs av Umeå kommun. Umeå kommunföretag (UKF) utövar ägarrollen för 
kommunens räkning. I dialog med företrädare för bolaget och UKF har bilagda 
förslag till revideringar av bolagsordning och ägardirektiv tagits fram under hösten 
2020 - vintern 2021. I den mån det innan arbetet påbörjades har framförts 
synpunkter från lekmannarevisorer har även dessa beaktats.  
 
Bolagsordningen reglerar aktiebolagets grundläggande förhållanden. Innehållet 
styrs till stor del av aktiebolagslagen (2005:551, ABL) och 10 kap. kommunallagen 
(2017:725, KL). Utgångspunkten vid översynen har varit att bolagsordningen ska 
vara flexibel och inte innehålla fler, eller mer detaljerade, bestämmelser än 
nödvändigt för att uppfylla lagkraven. Bolagsordningen antas av bolagsstämman 
och registreras därefter hos Bolagsverket och blir tillgänglig för allmänheten.  
 
Ägardirektiven är aktieägarnas instruktioner till bolagsledningen. De antas av 
bolagsstämman och blir då bindande för bolagsledningen samt revisor och 
lekmannarevisor. I ägardirektiv bör ägarna bl.a. ange den övergripande 
inriktningen för bolaget. Dessa har samlats under punkt 3 i förslagen.  
 
Utgångspunkten har varit att uppdatera inriktningen med hänsyn till hur bolaget 
faktiskt bedriver sin verksamhet. De övriga punkterna syftar huvudsakligen till att 
klargöra hur bolagsledningen ska agera med hänsyn till bestämmelserna i 
kommunallagen och hur information ska tillhandahållas ägarna för deras 
lagstadgade uppsiktsskyldigheter.  
 
Förslag till bolagsordning och ägardirektiv har behandlats vid ägarsamråd. 
 
Regionala utvecklingsnämnden har vid sammanträdet den 19 maj 2021, § 135, 
föreslagit att förslagen till ny bolagsordning och nya ägardirektiv för 
Norrlandsoperan AB fastställs. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Norrlandsoperan AB fastställs. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Protokollsutdrag regionala utvecklingsnämnden § 135. Revidering av 
bolagsordning och ägardirektiv Norrlandsoperan AB  

• Protokollsutdrag kulturutskottet § 51. Revidering av bolagsordning och 
ägardirektiv Norrlandsoperan AB  

• Förslag till ägardirektiv Norrlandsoperan AB  

• Förslag till ny bolagsordning Norrlandsoperan AB  

• §154 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Norrlandsoperan AB 
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 PROTOKOLL 26 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Peter Olofsson (S), Rickard 
Carstedt (S), Nina Björby(S), Hans-Inge Smetana (KD) och Harriet Hedlund (S).  
 
Petter Nilsson (SD) yrkar på återremiss av ägardirektiv och bolagsordning med 
motiveringen att de måste genomarbetas med målsättningen att möjliggöra större 
utrymme för fria kulturaktörer att verka inom området, samt möjliggöra en mindre 
offentligt finansierad verksamhet. Därtill måste mängden politisk styrning minskas, i 
enighet med Sverige-demokraternas budgetförslag och förslag till kulturplan. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Rickard Carstedt (S), Nina Björby (S) och Hans-
Inge Smetana (KD) och Harriet Hedlund (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag 
till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Därefter frågar ordförande om regionfullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens 
förslag, vilket fullmäktige bifaller.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Norrlandsoperan AB fastställs. 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 114 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Skellefteå museum 

AB 
 RS 1004-2021 
 
Sammanfattning 
 
Region Västerbotten äger 40 % av aktierna i Skellefteå Museum AB. Resterande 
aktier ägs av Skellefteå Stadshus AB som i sin tur ägs av Skellefteå kommun. I 
dialog med företrädare för bolaget och Skellefteå Stadshus har bilagda förslag till 
revideringar av bolagsordning och ägardirektiv tagits fram under hösten 2020- 
vintern 2021. I den mån det innan arbetet påbörjades har framförts synpunkter från 
lekmannarevisorer har även dessa beaktats.  
 
Bolagsordningen reglerar aktiebolagets grundläggande förhållanden. Innehållet 
styrs till stor del av aktiebolagslagen (2005:551, ABL) och 10 kap. kommunallagen 
(2017:725, KL).  
 
Även museilagen (2017:563, ML) innehåller bestämmelser som har beaktats. 
Utgångspunkten vid översynen har varit att bolagsordningen ska vara flexibel och 
inte innehålla fler, eller mer detaljerade, bestämmelser än nödvändigt för att 
uppfylla lagkraven. Bolagsordningen antas av bolagsstämman och registreras 
därefter hos Bolagsverket och blir tillgänglig för allmänheten Ägardirektiven är 
aktieägarnas instruktioner till bolagsledningen. 
 
De antas av bolagsstämman och blir då bindande för bolagsledningen samt revisor 
och lekmannarevisor. I ägardirektiv bör ägarna bl.a. ange den övergripande 
inriktningen för bolaget. Dessa har samlats under punkt 3 i förslagen. 
Utgångspunkten har varit att uppdatera inriktningen med hänsyn till hur bolaget 
faktiskt bedriver sin verksamhet. De övriga punkterna syftar huvudsakligen till att 
klargöra hur bolagsledningen ska agera med hänsyn till bestämmelserna i 
kommunallagen och hur information ska tillhandahållas ägarna för deras 
lagstadgade uppsiktsskyldigheter. Förslag till bolagsordning och ägardirektiv har 
behandlats vid ägarsamråd.  
 
Regionala utvecklingsnämnden har den 19 maj 2021, § 136, föreslagit att ny 
bolagsordning och nya ägardirektiv för Skellefteå museum AB fastställs. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Skellefteå museum AB fastställs. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Protokollsutdrag regionala utvecklingsnämnden § 136. Revidering av 
bolagsordning och ägardirektiv Skellefteå museum AB  

• Förslag till bolagsordning Skellefteå Museum AB 

• Förslag till ägardirektiv Skellefteå Museum AB  

• §155 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Skellefteå museum AB 
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 PROTOKOLL 28 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Förslag till beslut under sammanträdet 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar på återremiss av ägardirektiv och bolagsordning med 
motiveringen att de måste genomarbetas med målsättningen att möjliggöra större 
utrymme för fria kulturaktörer att verka inom området, samt möjliggöra en mindre 
offentligt finansierad verksamhet. 
 
Därtill måste mängden politisk styrning minskas, i enighet med Sverige-
demokraternas budgetförslag och förslag till kulturplan. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Därefter frågar ordförande om regionfullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens 
förslag, vilket fullmäktige bifaller.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Skellefteå museum AB fastställs. 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 115 Revidering av bolagsordning och ägardirekt Skogsmuseet i 

Lycksele AB 
 RS 1005-2021 
 
Sammanfattning 
 
Region Västerbotten äger 49 % av aktierna i Skogsmuseet i Lycksele AB. 
Resterande aktier ägs av Lycksele kommun. I dialog med företrädare för bolaget 
och kommunen har bilagda förslag till revideringar av bolagsordning och 
ägardirektiv tagits fram under hösten 2020 - vintern 2021. I den mån det innan 
arbetet påbörjades har framförts synpunkter från lekmannarevisorer har även 
dessa beaktats.  
 
På initiativ från bolaget och kommunen föreslås att bolagets företagsnamn ändras 
till Skogs- och samemuseet i Lycksele AB, för att bättre återspegla den verksamhet 
som faktiskt bedrivs idag. Namnförslaget ska, enligt uppgift från bolaget och 
kommunen, ha förankrats med relevanta företrädare för samiska intressen. 
 
Bolagsordningen reglerar aktiebolagets grundläggande förhållanden. Innehållet 
styrs till stor del av aktiebolagslagen (2005:551, ABL) och 10 kap. kommunallagen 
(2017:725, KL). Även museilagen (2017:563, ML) innehåller bestämmelser som 
har beaktats. 
 
Utgångspunkten vid översynen har varit att bolagsordningen ska vara flexibel och 
inte innehålla fler, eller mer detaljerade, bestämmelser än nödvändigt för att 
uppfylla lagkraven. Bolagsordningen antas av bolagsstämman och registreras 
därefter hos Bolagsverket och blir tillgänglig för allmänheten. Ägardirektiven är 
aktieägarnas instruktioner till bolagsledningen. De antas av bolagsstämman och 
blir då bindande för bolagsledningen samt revisor och lekmannarevisor. I 
ägardirektiv bör ägarna bl.a. ange den övergripande inriktningen för bolaget. Dessa 
har samlats under punkt 3 i förslagen. Utgångspunkten har varit att uppdatera 
inriktningen med hänsyn till hur bolaget faktiskt bedriver sin verksamhet. De övriga 
punkterna syftar huvudsakligen till att klargöra hur bolagsledningen ska agera med 
hänsyn till bestämmelserna i kommunallagen och hur information ska 
tillhandahållas ägarna för deras lagstadgade uppsiktsskyldigheter. 
 
Förslag till bolagsordning och ägardirektiv har behandlats vid ägarsamråd. 
Regionala utvecklingsnämnden har den 19 maj 2021, § 137, föreslagit att ny 
bolagsordning och nya ägardirektiv för Skogsmuseet i Lycksele AB fastställs. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Skogsmuseet i Lycksele AB fastställs. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Protokollsutdrag regionala utvecklingsnämnden § 137. Revidering av 
bolagsordning och ägardirektiv Skogsmuseet i Lycksele AB  

• Förslag till bolagsordning Skogs- och samemuseet i Lycksele AB  

• Förslag till ägardirektiv Skogs- och samemuseet i Lycksele AB  

• §156 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Skogsmuseet i 
Lycksele AB 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Skogsmuseet i Lycksele AB fastställs. 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 116 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Västerbottens 

museum AB 
 RS 1006-2021 
 
Sammanfattning 
 
Region Västerbotten äger 40 % av aktierna i Västerbottens Museum AB. 
Resterande aktier ägs av Umeå kommun. Umeå kommunföretag (UKF) utövar 
ägarrollen för kommunens räkning. I dialog med företrädare för bolaget och UKF 
har bilagda förslag till revideringar av bolagsordning och ägardirektiv tagits fram 
under hösten 2020 - vintern 2021. I den mån det innan arbetet påbörjades har 
framförts synpunkter från lekmannarevisorer har även dessa beaktats. 
 
Bolagsordningen reglerar aktiebolagets grundläggande förhållanden. Innehållet 
styrs till stor del av aktiebolagslagen (2005:551, ABL) och 10 kap. kommunallagen 
(2017:725, KL). Även bestämmelser i Museilagen (2017:563) har beaktats. 
Utgångspunkten vid översynen har varit att bolagsordningen ska vara flexibel och 
inte innehålla fler, eller mer detaljerade, bestämmelser än nödvändigt för att 
uppfylla lagkraven. Bolagsordningen antas av bolagsstämman och registreras 
därefter hos Bolagsverket och blir tillgänglig för allmänheten Ägardirektiven är 
aktieägarnas instruktioner till bolagsledningen. De antas av bolagsstämman och 
blir då bindande för bolagsledningen samt revisor och lekmannarevisor. I 
ägardirektiv bör ägarna bl.a. ange den övergripande inriktningen för bolaget. Dessa 
har samlats under punkt 3 i förslagen. Utgångspunkten har varit att uppdatera 
inriktningen med hänsyn till hur bolaget faktiskt bedriver sin verksamhet. De övriga 
punkterna syftar huvudsakligen till att klargöra hur bolagsledningen ska agera med 
hänsyn till bestämmelserna i kommunallagen och hur information ska 
tillhandahållas ägarna för deras lagstadgade uppsiktsskyldigheter. 
 
Förslag till bolagsordning och ägardirektiv har behandlats vid ägarsamråd.  
 
Regionala utvecklingsnämnden har den 19 maj 2021, § 138, föreslagit att ny 
bolagsordning och nya ägardirektiv för Västerbottens museum AB fastställs. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Västerbottens museum AB fastställs.  
 
Regionfullmäktige noterar till protokollet att av de 3 + 3 platser som Region 
Västerbotten har att utse till bolagets styrelse, så ska den nuvarande fördelningen 
av Region Västerbottens platser fortsatt gälla, i enlighet med överenskommelse 
med Västerbottens Hembygdsförbund inför bildandet av museets bolag och 
stiftelse.  
 
Av de 3 + 3 platser som Region Västerbotten har att utse, överlåts 1 + 1 platser till 
Västerbottens hembygdsförbund att nominera till.  
 
Hemställan om att nominera en ledamot/ersättare i Västerbottens museum AB 
skickas till Västerbottens hembygdsförbund inför kommande mandatperiod. 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Beslutsunderlag 
 

• Protokollsutdrag regionala utvecklingsnämnden § 138. Revidering av 
bolagsordning och ägardirektiv Västerbottens museum AB  

• Förslag till bolagsordning Västerbottens museum AB  

• Förslag till ägardirektiv Västerbottens museum AB  

• §157 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Västerbottens museum 
AB 

 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Västerbottens museum AB fastställs.  
 
Regionfullmäktige noterar till protokollet att av de 3 + 3 platser som Region 
Västerbotten har att utse till bolagets styrelse, så ska den nuvarande fördelningen 
av Region Västerbottens platser fortsatt gälla, i enlighet med överenskommelse 
med Västerbottens Hembygdsförbund inför bildandet av museets bolag och 
stiftelse.  
 
Av de 3 + 3 platser som Region Västerbotten har att utse, överlåts 1 + 1 platser till 
Västerbottens hembygdsförbund att nominera till.  
 
Hemställan om att nominera en ledamot/ersättare i Västerbottens museum AB 
skickas till Västerbottens hembygdsförbund inför kommande mandatperiod. 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 117 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Västerbottens-

teatern AB 
 RS 1007-2021 
 
Sammanfattning 
 
Region Västerbotten äger 60 % av aktierna i Västerbottensteatern. Resterande 
aktier ägs av Skellefteå Stadshus AB som i sin tur ägs av Skellefteå kommun. 
 
I dialog med företrädare för bolaget och Skellefteå Stadshus har bilagda förslag till 
revideringar av bolagsordning och ägardirektiv tagits fram under hösten 2020 - 
vintern 2021. I den mån det innan arbetet påbörjades har framförts synpunkter från 
lekmannarevisorer har även dessa beaktats. Synpunkter inför teaterns flytt till det 
nya kulturhuset i Skellefteå har beaktats och arbetats in. Bolagsordningen reglerar 
aktiebolagets grundläggande förhållanden. 
 
Innehållet styrs till stor del av aktiebolagslagen (2005:551, ABL) och 10 kap. 
kommunallagen (2017:725, KL). Utgångspunkten vid översynen har varit att 
bolagsordningen ska vara flexibel och inte innehålla fler, eller mer detaljerade, 
bestämmelser än nödvändigt för att uppfylla lagkraven. Bolagsordningen antas av 
bolagsstämman och registreras därefter hos Bolagsverket och blir tillgänglig för 
allmänheten. 
 
Ägardirektiven är aktieägarnas instruktioner till bolagsledningen. De antas av 
bolagsstämman och blir då bindande för bolagsledningen samt revisor och 
lekmannarevisor. I ägardirektiv bör ägarna bl.a. ange den övergripande 
inriktningen för bolaget. Dessa har samlats under punkt 3 i förslagen. 
Utgångspunkten har varit att uppdatera inriktningen med hänsyn till hur bolaget 
faktiskt bedriver sin verksamhet. De övriga punkterna syftar huvudsakligen till att 
klargöra hur bolagsledningen ska agera med hänsyn till bestämmelserna i 
kommunallagen och hur information ska tillhandahållas ägarna för deras 
lagstadgade uppsiktsskyldigheter.  
 
Förslag till bolagsordning och ägardirektiv har behandlats vid ägarsamråd.  
 
Regionala utvecklingsnämnden har den 19 maj 2021, § 139, föreslagit att ny 
bolagsordning och nya ägardirektiv för Västerbottensteatern AB fastställs. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Västerbottensteatern AB fastställs. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Protokollsutdrag regionala utvecklingsnämnden § 139. Revidering av 
bolagsordning och ägardirektiv Västerbottensteatern AB  

• Förslag till bolagsordning Västerbottensteatern AB  

• Förslag till ägardirektiv Västerbottensteatern AB  

• §158 Revidering av bolagsordning och ägardirektiv Västerbottensteatern 
AB 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar på återremiss av ägardirektiv och bolagsordning med 
motiveringen att de måste genomarbetas med målsättningen att möjliggöra större 
utrymme för fria kulturaktörer att verka inom området, samt möjliggöra en mindre 
offentligt finansierad verksamhet. 
 
Därtill måste mängden politisk styrning minskas, i enighet med Sverige-
demokraternas budgetförslag och förslag till kulturplan. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om ärendet ska avgöra idag eller återremitteras och finner att 
fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
 
Därefter frågar ordförande om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag vilket 
fullmäktige godkänner.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Ny bolagsordning och nya ägardirektiv för Västerbottensteatern AB fastställs. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
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§ 118 Kommunalförbundet Svensk Luftambulans årsredovisning 2020 
 RS 683-2021 
 
Sammanfattning 
 
Enligt kommunallagen ska varje medlems fullmäktige godkänna årsredovisningen 
för kommunalförbund med förbundsdirektion.  
 
Förbundsdirektionen i Kommunalförbundet Svensk Luftambulans har översänt 
årsredovisning 2020 till medlemmarna för godkännande.  
 
Av redovisningen framgår att de flesta av målen är uppfyllda samt att 
internkontrollplanen har följts. Verksamheten redovisar ett resultat på  
- 2 063 000 kronor som delvis förklaras av svag krona mot euron samt högre 
kostnader för samverkansavtal för helikopter än budget. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 
  
Årsredovisning för 2020 godkänns. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Svensk Luftambulans. Årsredovisning 2020  

• §87 Kommunalförbundet Svensk Luftambulans årsredovisning 2020 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Årsredovisning för 2020 godkänns. 
 
 

Comfact Signature Referensnummer: 17021SE



 PROTOKOLL 36 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 119 Ansvarsfrihet 2020 för Kommunalförbundet Svensk luftambulans 
 RS 693-2021 
 
Sammanfattning 
 
Enligt förbundsordningen för Kommunalförbundet Svensk luftambulans och i 
enlighet med kommunallagens 9 kap, 13 § rörande förbund med direktion ska 
medlemmarnas fullmäktige besluta om ansvarsfrihet för direktionen i dess helhet.  
 
Revisorerna i kommunalförbundet har översänt revisionsberättelse för 2020. 
revisorerna gör den sammantagna bedömningen att direktionen i 
Kommunalförbundet Svensk Luftambulans har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, att 
räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att direktionens interna kontroll har 
varit tillräcklig. De bedömer sammantaget att resultatet enligt årsredovisningen är 
förenligt med de finansiella mål som direktionen uppställt, att resultatet enligt 
årsredovisningen är delvis förenligt med de verksamhetsmål som direktionen 
uppställt.  
 
Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma.  
 
Regionstyrelsen har vid sammanträdet i april 2021 berett årsredovisningen för 
kommunalförbundet.  
 
På grund av jävsförhållanden beslutade arbetsutskottet vid sammanträdet den 1 
juni 2021, § 154, att överlämna ärendet till regionstyrelsen utan eget förslag. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Region Västerbotten beviljar för sin del förbundsdirektionen och de enskilda 
ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Årsredovisning 2020 

• Svensk Luftambulans, Revisionsberättelse för år 2020  

• §149 Ansvarsfrihet 2020 för Kommunalförbundet Svensk luftambulans 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Region Västerbotten beviljar för sin del förbundsdirektionen och de enskilda 
ledamöterna ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 
 
Anmälan om jäv 
 
Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M), LiseLotte Olsson (V), Maria Lundqvist 
Brömster (L) och Hans-Inge Smetana (KD) anmäler jäv och deltar inte i 
handläggningen av ärendet.  
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 PROTOKOLL 37 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 120 Ansvarsfrihet 2020 för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö 
 RS 970-2021 
 
Sammanfattning 
 
Styrelsen för samordningsförbundet i Skellefteå-Norsjö har översänt årsredovisning 
och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2020. Enligt Lagen (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för 
sig pröva frågan om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2020 års förvaltning 
och räkenskaper.  
 
Av årsredovisningen framgår att resultatet blev ett överskott på 0,1 miljon kronor, 
en avvikelse mot budget med 0,6 miljoner kronor.  
 
Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen i 
samordningsförbundet har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synvinkel tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har varit 
tillräcklig. Vidare bedömer revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt är 
rättvisande. revisorerna gör även den sammantagna bedömningen att styrelsen 
inte hade en tillräckligt utvecklad redovisning av sina mål för att det ska gå att 
bedöma måluppfyllelsen. revisorerna har i sin granskning av samordningsförbundet 
lämnat ett antal rekommendationer kopplat till måluppfyllelsen.  
 
Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2020. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2020. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö, Revisionsberättelse 2020  

• Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö. Årsredovisning 2020 

• §150 Ansvarsfrihet 2020 för Samordningsförbundet Skellefteå-Norsjö 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2020. 
 
Anmälan om jäv 
 
Kenneth Andersson (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
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 PROTOKOLL 38 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 121 Ansvarsfrihet 2020 för Samordningsförbundet södra Lappland 
 RS 1020-2021 
 
Sammanfattning 
 
Styrelsen för samordningsförbundet i Södra Lappland har översänt årsredovisning 
och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2020. Enligt Lagen (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för 
sig pröva frågan om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2020 års förvaltning 
och räkenskaper.  
 
Av årsredovisningen framgår att resultatet blev ett överskott på 1,5 miljoner kronor, 
en avvikelse mot budget med + 2,9 miljoner kronor. Överskottet härrör till 
pandemins effekter och beror på att förbundet bedrev mindre verksamhet än 
planerat. Styrelsen gör bedömningen att målen är uppfyllda.  
 
Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen i 
samordningsförbundet har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synvinkel tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har varit 
tillräcklig. Vidare bedömer revisorerna att räkenskaperna i allt väsentligt är 
rättvisande. revisorerna gör även den sammantagna bedömningen att styrelsen 
inte hade en tillräckligt utvecklad redovisning av sina mål för att det ska gå att 
bedöma måluppfyllelsen. Revisorerna har i sin granskning av 
samordningsförbundet lämnat ett antal rekommendationer kopplat till 
måluppfyllelsen.  
 
Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2020. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 
 
Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2020. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Samordningsförbundet södra Lappland Årsredovisning 2020 inklusive 
revisionsberättelse  

• §151 Ansvarsfrihet 2020 för Samordningsförbundet södra Lappland 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2020. 
 
Anmälan om jäv 
 
Håkan Jansson (KD) och Urban Lindström (S) anmäler jäv och deltar inte i 
handläggningen av ärendet. 
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 PROTOKOLL 39 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 122 Ansvarsfrihet 2020 för Samordningsförbundet Umeåregionen 
 RS 950-2021 
 
Sammanfattning 
 
Styrelsen för samordningsförbundet i Umeåregionen har översänt årsredovisning 
och revisionsberättelse för verksamhetsåret 2020. Enligt Lagen (2003:1210) om 
finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för 
sig pröva frågan om styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet för 2020 års förvaltning och 
räkenskaper.  
 
Av årsredovisningen framgår att resultatet för år 2020 uppgår till ett mindre 
överskott på 17 000 kronor, en positiv avvikelse mot budget med 1,1 miljoner 
kronor. Fyra mål var uppfyllda och fem mål delvis uppfyllda.  
 
Revisorerna gör den sammantagna bedömningen att styrelsen i 
samordningsförbundet har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synvinkel tillfredställande sätt samt att den interna kontrollen har varit 
tillräcklig. Vidare bedömer revisorerna att resultatet enligt årsredovisningen är 
förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som är uppställda.  
 
Revisorerna tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2020 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2020. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Samordningsförbundet Umeåregionen. Årsredovisning 2020 och 
revisionsberättelse, inklusive granskningsrapporter, för år 2020  

• §152 Ansvarsfrihet 2020 för Samordningsförbundet Umeåregionen 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Regionfullmäktige beviljar för sin del styrelsen för samordningsförbundet 
ansvarsfrihet för 2020. 
 
Anmälan om jäv 
 
Harriet Hedlund (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
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 PROTOKOLL 40 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 123 Redovisning av kompletterande bilagor till årsredovisning 2020 
 RS 726-2021 
 
Sammanfattning 
 
Revisorerna har inkommit med kompletterande bilagor till årsredovisningen 2020 i 
form av revisionsberättelser för ett antal bolag och stiftelser. Dessa ska redovisas till 
regionfullmäktige.  
 
Regionfullmäktige har vid sammanträdet i april 2021, § 79, beslutat om instruktion 
till ombud vid årsstämma. Bifogade revisionsberättelse föranleder inget ytterligare 
beslut i ärendet. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 
 
Informationen är delgiven. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Komplettering av bilaga till revisionsberättelse år 2020  

• §159 Redovisning av kompletterande bilagor till årsredovisning 2020 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven. 
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 PROTOKOLL 41 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 124 Revidering av patientavgift för tobaksavvänjning  
 RS 831-2021 
 
Sammanfattning 
 
Alla insatser som stärker individens levnadsvanor och bidrar till ett hälsosammare 
liv är en viktig intäkt för regionen, samtidigt ett led mot regionens mål om en jämlik 
hälsa.  
 
Tobaksavvänjning är mycket kostnadseffektivt för hälso- och sjukvården och för den 
enskilde individen. Tobaksbruk är den störst bidragande riskfaktorn till 
sjukdomsbördan i Sverige och Västerbotten. Att förebygga ohälsosamma 
levnadsvanor, där tobaksbruk står för en väsentlig del, minskar t.ex. 80 % av 
kranskärlssjukdom och stroke, 30 % av cancer och 90 % av diabetes.  
 
Det pågår ett arbete för ökad samordning inom primärvårdsområdena och med 
tydliggörande av tillhörighet och funktionsbeskrivning av Tobakspreventiva 
mottagningarna på länets tre sjukhus som bidrar till effektivisering och 
kvalitetssäkring av det tobaksförebyggande arbetet.  
 
Förvaltningen föreslår att kostnadsfri tobaksavvänjning införs. Kostnadsfri 
tobaksavvänjning bidrar till att individer/patienter med fler ohälsosamma 
levnadsvanor, de i riskgrupper, mest sårbara och sjukskrivna ges ökad möjlighet 
och motivation att bli tobaks- och nikotinfria.  
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har vid sammanträdet den 26 maj 2021, § 75, 
föreslagit att kostnadsfri tobaksavvänjning ska införas inom Region Västerbotten. 
 
Regionstyrelsens beredning av ärendet  
 
Till regionstyrelsen sammanträde har förvaltningen meddelat att beslutet föreslås 
gälla från den 1 januari 2022. Ordförande meddelar att förslaget tillförs beslutet. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Kostnadsfri tobaksavvänjning införs inom Region Västerbotten.  
 
Beslutet gäller från den 1 januari 2022. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Ändrad patientavgift för tobaksavvänjning  

• Hälso- och sjukvårdsnämnden, Ändrad patientavgift för tobaksavvänjning  

• §146 Revidering av patientavgift för tobaksavvänjning 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Kostnadsfri tobaksavvänjning införs inom Region Västerbotten.  
 
Beslutet gäller från den 1 januari 2022. 
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 PROTOKOLL 42 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 125 Avgiftsfrihet vid uteblivet besök vid gynekologisk cellprovs-

kontroll 
 RS 972-2021 
 
Sammanfattning 
 
Kvinnor i åldersgruppen 23-64 år kallas regelbundet till livmoderhalsscreening enligt 
nationella riktlinjer. Provtagningen är avgiftsfri enligt lag sedan 2018 och tidigare var 
avgiften i Västerbotten 100 kr.  
 
Sedan 2018 kompenserar staten regionerna för inkomstbortfallet (ca 3,8 miljoner 
kr/år för Västerbotten). Vid uteblivit besök kan ej avgift avkrävas på grund av att det 
inte är ett avtalat vårdbesök. Om kvinnan däremot har ombokat tiden, via 1177 eller 
via telefonsamtal med GCK-kansliet, och uteblir utan att avboka tiden, har 
primärvården rätt att kräva en avgift på 100 kr.  
 
Nu föreslås att avgiften tas bort. Underlaget till ärendet har kommit in från 
företrädare från Mödrahälsovården och från processägare för 
cervixcancerprevention i Region Västerbotten. Ärendet har därefter beretts av 
patientavgiftsgruppen.  
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har vid sammanträdet den 26 maj 2021, § 74, 
föreslagit att regionfullmäktige beslutar att avgiften för kvinnor som uteblivit från 
Gynekologisk cellprovskontroll (GCK) efter ombokning av tiden tas bort från och 
med 1 september 2021. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Avgiften för kvinnor som uteblivit från Gynekologisk cellprovskontroll (GCK) efter 
ombokning av tiden tas bort från och med 1 september 2021. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Hälso- och sjukvårdsnämnden, Avgiftsfrihet vid uteblivet besök vid 
gynekologisk cellprovskontroll  

• §145 Avgiftsfrihet vid uteblivet besök vid gynekologisk cellprovskontroll 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Liselotte Olsson (V) och Petter Nilsson (SD). 
 
LiseLotte Olsson (V), med stöd av Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag och finner att 
fullmäktige godkänner detsamma. 
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 PROTOKOLL 43 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Avgiften för kvinnor som uteblivit från Gynekologisk cellprovskontroll (GCK) efter 
ombokning av tiden tas bort från och med 1 september 2021. 

Comfact Signature Referensnummer: 17021SE



 PROTOKOLL 44 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 126 Förstärkt uppsiktsplikt av Region Västerbottens bolag – årligt 

beslut 
 RS 969-2021 
 
Sammanfattning 
 
Regionstyrelsen har enligt kommunallagen att för varje hel- och delägt aktiebolag 
årligen pröva om den verksamhet som bedrivits under föregående kalenderår varit 
kommunalrättsligt kompetensenlig. Granskningen ska möjliggöra en bedömning av 
om verksamheten som helhet bedrivits kompetensenligt vilket innebär att 
granskningen inte omfattar samtliga affärshändelser som förekommit under 
kalenderåret. 
 
Om missförhållanden i verksamheten kunnat konstateras, är styrelsen skyldig att 
agera genom att lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga åtgärder.  
 
Prövningen av om bolagens verksamhet varit kommunalrättsligt kompetensenlig 
baseras på bolagsordningar, ägardirektiv, styrelseprotokoll och lekmanna-
revisorernas granskningsrapporter för verksamhetsåret 2020. En genomgång har 
även gjorts ifall respektive bolagsstyrelse tagit ställning för att verksamheten under 
2020 har bedrivits i enlighet med det fastställda kommunala ändamålet.  
 
Prövning av bolag inom regionstyrelsens verksamhetsområde kommer ske vid 
regionstyrelsens sammanträde i september 2021. 
 
Förslag till beslut 
 
Länstrafiken i Västerbotten AB med dotterbolagen Bussgods i norr AB och Norrtåg 
AB,  
NorrlandsOperan AB,  
Västerbottensteatern AB,  
Skogsmuseet i Lycksele AB,  
Västerbottens museum AB,  
Skellefteå museum AB,  
Norrbotniabanan AB,  
ALMI Företagspartner Nord AB,  
AB Transitio,  
 
har bedrivit verksamheten på ett sätt som varit förenligt med de av ägaren/ägarna 
fastställda kommunala ändamålen för verksamheten och i enlighet med de 
kommunala befogenheter som gällt för bolagens verksamhet under 
verksamhetsåret 2020. 
 
Beslutet delges regionfullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Förstärkt uppsiktsplikt - årligt beslut  

• PM - Förstärkt uppsiktsplikt  

• §153 Förstärkt uppsiktsplikt av Region Västerbottens bolag– årligt beslut 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven. 

Comfact Signature Referensnummer: 17021SE



 PROTOKOLL 45 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 127 Revidering av hälso- och sjukvårdsnämndens reglemente 
 RS 973-2021 
 
Sammanfattning 
 
Regionfullmäktige fastställde i juni 2019, § 111, reglemente för hälso- och 
sjukvårdsnämnden.  
 
Ett antal brister har uppmärksammats i reglementet varför det nu föreslås revideras. 
Revideringen gäller följande punkter:  
 

- Regionstyrelsens ansvar vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 
beredskap  

- Klargörande av anställningsmyndighet för förvaltningschefer  
- Centralt personuppgiftsansvar för nationella kvalitetsregister. 

 
Bakgrunden till revideringen är de erfarenheter som organisationen erhållit under 
den rådande pandemin, reglementet förtydligas rörande Region Västerbottens 
organisation och fördelning av ansvar och uppgifter vid extraordinära händelser och 
höjd beredskap för regionstyrelsens och krisledningsnämndens del.  
 
Vidare tillförs även ett förtydligande om att regionstyrelsen är anställningsmyndighet 
för förvaltningschefer eftersom regiondirektören, i samverkan med nämnd, anställer 
förvaltningschef. Detta har uppmärksammats av revisionen.  
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden tar över Centralt personuppgiftsansvar för 
kvalitetsregister från regionstyrelsen varför nämndernas reglementen behöver 
uppdateras.  
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har vid sammanträdet den 26 maj 2021, §77, 
föreslagit att regionfullmäktige antar reglementet med föreslagna kompletteringar. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår regionfullmäktige att besluta:  
 
Reglementet antas med de föreslagna kompletteringarna enligt bilaga 
 
Beslutsunderlag 
 

• Komplettering av hälso- och sjukvårdsnämndens reglemente  

• §147 Revidering av hälso- och sjukvårdsnämndens reglemente 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) sex anföranden, Andreas 
Löwenhöök (M) tre anföranden, Peter Olofsson (S) tre anföranden, Ewa-May 
Karlsson (C) två anföranden, Lars Bäckström (C) tre anföranden och Kjell Bäckman 
(V).    
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar på följande tillägg; 
 
I de fall beslut fattas genom delegation och ärendet tangerar politisk natur så skall 
dessa beslut delges samtliga ordinarie ledamöter och ersättare för hälso- och 
sjukvårdsnämnden samt regionstyrelsen. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Lars Bäckström (C), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag.  
 
Lars Bäckström (C) yrkar avslag på Petter Nilssons (SD) tilläggsyrkande. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt styrelsens förslag, vilket 
fullmäktige godkänner.  
 
Därefter frågar ordförande om fullmäktige bifaller eller avslår Petter Nilssons 
tilläggsyrkande, och finner att fullmäktige avslår detsamma.  
 
Omröstning begärs. Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för avslag till tilläggsyrkandet. 
Nej-röst för bifall till tilläggsyrkandet. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 60 ja-röster och 5 nej-röster samt 6 som är frånvarande, finner ordförande att 
fullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. Se bilaga 1 till protokollet. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Reglementet antas med de föreslagna kompletteringarna enligt bilaga. 
 
Särskilt yttrande 
 
Alliansen, genom Andreas Löwenhöök (M), Ewa-May Karlsson (C) och Lars 
Bäckström (C) lämnar en protokollsanteckning i ärendet enligt följande; 
 
Det finns stora behov av att åtgärda och förtydliga hur regionen styrs och leds. 
Denna revidering är ett steg i rätt riktning. Kommunallagen reglerar huruvida om 
beslut får delegeras eller måste fattas av ansvarig driftsnämnd. Om beslutet handlar 
om verksamhetens omfattning, inriktning eller kvalitet råder delegationsförbud enligt 
KL 6 kap 38§. Det skulle kunna till exempel vara principiellt större beslut om 
huruvida en akutverksamhet ska vara sommarstängt eller inte. Sådana beslut 
måste tas av nämnden. Tidsaspekten, dvs. att det är bråttom med beslutet, är ingen 
ursäkt för att inte följa bestämmelserna i KL och regleringen i delegationsordningen. 
Med framförhållning och god ärendeberedning ska en nämnd kunna hantera frågor 
av detta slag på ordinarie sammanträden eller kalla till extra sammanträden. Därför 
krävs även en översyn av nämndernas reglementen som ger ett förtydligande av 
respektive driftsnämnds reglemente där principiellt större beslut likt till exempel 
sommarstängning av en akutverksamhet är ett nämndbeslut. 
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§ 128 Revidering av regionstyrelsens reglemente 
 RS 114-2021 
 
Sammanfattning 
 
Regionfullmäktige fastställde i april 2020, § 44, revidering av regionstyrelsens 
reglemente. Ett antal brister har uppmärksammats i reglementet varför det nu 
föreslås revideras. Revideringen gäller följande punkter:  
 

- Regionstyrelsens ansvar vid extraordinära händelser i fredstid och höjd 
beredskap  

- Klargörande av anställningsmyndighet för förvaltningschefer  
- Centralt personuppgiftsansvar för nationella kvalitetsregister. 

 
Bakgrunden till revideringen är de erfarenheter som organisationen erhållit under 
den rådande pandemin, reglementet förtydligas rörande Region Västerbottens 
organisation och fördelning av ansvar och uppgifter vid extraordinära händelser och 
höjd beredskap för regionstyrelsens och krisledningsnämndens del.  
 
Vidare tillförs även ett förtydligande om att regionstyrelsen är anställningsmyndighet 
för förvaltningschefer eftersom regiondirektören, i samverkan med nämnd, anställer 
förvaltningschef. Detta har uppmärksammats av revisionen.  
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden tar över Centralt personuppgiftsansvar för 
kvalitetsregister varför nämndernas reglementen behöver uppdateras. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens reglemente tillföras samma revideringar som 
regionstyrelsen. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Reglementet antas med de föreslagna kompletteringarna. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Komplettering av regionstyrelsens reglemente  

• Regionstyrelsens reglemente 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Andreas Löwenhöök (M), Petter Nilsson (SD) och 
Peter Olofsson (S). 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar på följande tillägg; 
 
I de fall beslut fattas genom delegation och ärendet tangerar politisk natur så skall 
dessa beslut delges samtliga ordinarie ledamöter och ersättare för regionstyrelsen. 
 
Peter Olofsson (S) yrkar avslag till Petter Nilssons tilläggsyrkande. 
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Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan bifalla regionstyrelsens förslag till beslut och 
finner att fullmäktige beslutar godkänna detsamma. 
 
Därefter frågar ordförande om fullmäktige bifaller eller avslår Petter Nilssons 
tilläggsyrkande, och finner att fullmäktige beslutar avslå detsamma.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Reglementet antas med de föreslagna kompletteringarna. 
 
Särskilt yttrande 
 
Alliansen, genom Andreas Löwenhöök (M), lämnar en protokollsanteckning i 
ärendet enligt följande; 
 
Det finns stora behov av att åtgärda och förtydliga hur regionen styrs och leds. 
Denna revidering är ett steg i rätt riktning. 
 
Kommunallagen reglerar huruvida om beslut får delegeras eller måste fattas av 
ansvarig driftsnämnd. Om beslutet handlar om verksamhetens omfattning, inriktning 
eller kvalitet råder delegationsförbud enligt KL 6 kap 38§. Det skulle kunna till 
exempel vara principiellt större beslut om huruvida en akutverksamhet ska vara 
sommarstängt eller inte. Sådana beslut måste tas av nämnden. Tidsaspekten, dvs. 
att det är bråttom med beslutet, är ingen ursäkt för att inte följa bestämmelserna i 
KL och regleringen i delegationsordningen. Med framförhållning och god 
ärendeberedning ska en nämnd kunna hantera frågor av detta slag på ordinarie 
sammanträden eller kalla till extra sammanträden. Därför krävs även en översyn av 
nämndernas reglementen som ger ett förtydligande av respektive driftsnämnds 
reglemente där principiellt större beslut likt till exempel sommarstängning av en 
akutverksamhet är ett nämndbeslut. 
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§ 129 Strategiskt investeringsärende ombyggnation av byggnad 5A vid 

Norrlands universitetssjukhus, inplacering av verksamhetserna 
RV KTC-KFC 

 RS 15-2021 
 
Sammanfattning 
 
Regionstyrelsen beslutade i december 2020 om investeringsplan där bland annat 
rubricerad ombyggnation ingår. Det strategiska investeringsärendet är nu planerat 
att påbörjas till hösten 2021 och behöver därmed godkännas inför start. Då 
investeringssumman överstiger 50 miljoner kronor är det ett beslut för 
regionfullmäktige.  
 
Byggnad 5A vid Norrlands universitetssjukhus ska inrymma Kliniskt träningscenter 
(KTC) samt Kliniskt forskningscentrum (KFC).  
 
Kliniskt träningscentrum, KTC, är idag placerade i By 1B på Norrlands universitets-
sjukhus med lokaler som inte är anpassade till det uppdrag som ska genomföras. 
Enligt Fastighetsutvecklingsplanen (FUP) så är byggnaden föremål för avyttring på 
grund av teknisk standard. KTC har sjukskrivningar kopplade till inomhusmiljö-
problem.  
 
Kliniskt forskningscentrum (KFC) verksamhet har utvecklats och är i stort behov av 
mer yta för att kunna bedriva mer studier enligt uppdrag. Idag är de evakuerade till 
paviljong 24C.  
 
Placering av KTC i byggnaden innebär samarbetsmöjligheter mellan KTC UMU och 
KTC RV. Det innebär förbättrade möjligheter för utveckling av pedagogik samt 
förbättrat nyttjande av lärare och utrustning.  
 
Projektet har planerats enligt Region Västerbottens styrande principer. Total yta för 
ombyggnad är 3635 m2.  
 
Förslag till ombyggnation har tillstyrkts av hälso- och sjukvårdsnämnden den 26 maj 
2021, § 72. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Ombyggnad för KTC, KFC och Läkarprogrammets kansli samt uppehållsyta i 
byggnad 5A på Norrlands universitetssjukhus genomförs till en kostnad av 73 
miljoner kronor, i enlighet med investeringsplanen.  
 
Eventuell avvikelse från beräknad investeringsram vid upphandlingsförfarandet skall 
återrapporteras för vidare hantering i regionstyrelsen.  
 
Ökade driftkostnader regleras i budgetarbetet 2023. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Hälso- och sjukvårdsnämnden, NUS By 5, ombyggnad KTC, KTF 
och Läkarprogrammets kansli samt uppehållsyta  

• 33.1 Tjänsteskrivelse KTC KFC  
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• By 5a KTC KFC  

• Tjänsteskrivelse strategiskt investeringsärende inplacering av 
verksamheterna RV KTC-KFC i byggnad 5 A Norrlands 
universitetssjukhus  

• §141 Strategiskt investeringsärende ombyggnation av byggnad 
5A vid Norrlands universitetssjukhus, inplacering av 
verksamheterna RV KTC-KFC 

 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Ombyggnad för KTC, KFC och Läkarprogrammets kansli samt uppehållsyta i 
byggnad 5A på Norrlands universitetssjukhus genomförs till en kostnad av 73 
miljoner kronor, i enlighet med investeringsplanen.  
 
Eventuell avvikelse från beräknad investeringsram vid upphandlingsförfarandet 
skall återrapporteras för vidare hantering i regionstyrelsen.  
 
Ökade driftkostnader regleras i budgetarbetet 2023. 
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§ 130 Motion nr 31-2019. Höjda straffavgifter för vuxna som missar 

besök 
 RS 1580-2019 
 
Sammanfattning 
 
Nicklas Sandström (M) har till regionfullmäktige anmält motionen "Höjda 
straffavgifter för vuxna som missar besök" och föreslår att Hälso- och 
sjukvårdsnämnden ska återkomma till regionfullmäktige om förslag om höjda 
straffavgifter för vuxna som inte kommer på avtalad tid.  
 
Svar på motionen har upprättats av vilket det framgår att regionen har en relativt 
låg andel sent avbokade besök.  
 
Hälso och sjukvårdsnämnden har den 14 april 2021, § 60, föreslagit att 
regionfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Motionen ska anses besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
 

•  §126 Motion nr 31-2019 Höjda straffavgifter för vuxna som missar besök  

• Motion nr 31-2019 Höjda straffavgifter för vuxna som missar besök  

• Svar på motion 31 - Höjda straffavgifter för vuxna som missar besök, 
Hälso- och sjukvårdsnämnden § 60 

 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M) sex anföranden, Peter 
Olofsson (S) två anföranden, Petter Nilsson (SD), Elmer Eriksson (M) fyra 
anföranden, Kjell Bäckman (V) tre anföranden, Emma Lindqvist (MP), Hans-Inge 
Smetana (KD), Maria Lundqvist Brömster (L) två anföranden, Alejandro Caviedes 
(S) nio anföranden, Ewa-May Karlsson (C) fyra anföranden, Ahmed Hersi (V) två 
anföranden, Jonas Karlberg (V) två anföranden, Betty-Ann Nilsson (KD), Kenneth 
Andersson (S), Birgitta Burström (L), Anton Bergström (M) två anföranden och Liv 
Granbom (M) två anföranden, Maria Kristoffersson (C), Nicke Grahn (L), Håkan 
Andersson (C) två anföranden, Lilian Nilsson (V) och Thommy Bäckström (L). 
 
Nicklas Sandström (M), med stöd av Elmer Eriksson (M), Hans-Inge Smetana 
(KD), Maria Lundqvist Brömster (L), Ewa-May Karlsson (C), Betty-Ann Nilsson 
(KD), Birgitta Burström (L), Anton Bergström (M), Liv Granbom (M), Maria 
Kristoffersson (C), Nicke Grahn (L), Håkan Andersson (C), Thommy Bäckström (L), 
yrkar bifall till motionen. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Kjell Bäckman (V), Emma Lindqvist (MP), 
Alejandro Caviedes (S), Ahmed Hersi (V) och Kenneth Andersson (S), yrkar bifall 
till regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar avslag till motionen. 
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Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. 
 
Ordförande konstaterar att regionstyrelsens förslag är huvudförslag. 
 
Ordförande ställer Nicklas Sandströms förslag och Petter Nilssons förslag mot 
varandra och finner att fullmäktiges beslutar utse Sandströms förslag till motförslag 
i huvudomröstningen. 
 
Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång i huvudomröstningen; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen.  
 
Omröstningsresultat 
 
Med 36 ja-röster, 29 nej-röster, 3 som avstår och 3 som är frånvarande, finner 
ordförande att fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se 
bilaga 2 till protokollet. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen ska anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Nicklas Sandström (M), Andreas Löwenhöök (M), Åsa Ågren Wikström (M), Elin 
Segerstedt Söderberg (M), Elmer Eriksson (M), Olle Wärnick (M), Albin 
Kristiansson (M), Anna-Karin Nilsson (M), Anton Bergström (M) och Liv Granbom 
(M), Ewa-May Karlsson (C), Carina Sundbom (C), Maria Kristoffersson (C), Urban 
Larsson (C), Håkan Andersson (C), Lars Bäckström (C), Ann-Kristin Strandman 
(C), Maria Olofsson (C), Maria Lundqvist Brömster (L), Marianne Normark (L), 
Nicke Grahn (L), Thommy Bäckström (L), Birgitta Burström (L) och Jens Wennberg 
(L), Hans-Inge Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Håkan Jansson (KD), Anna-
Karin Lundberg (KD), reserverar sig till förmån för Nicklas Sandströms mfl:s 
förslag.  
 
 
Ajournering 
 
Regionfullmäktige ajournerar sig mellan kl 14.55-15.10. 
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§ 131 Motion nr 11-2020. Motverka omotiverad olik cancervård 
 RS 269-2021 
 
Sammanfattning 
 
Nicklas Sandström (M) har till regionfullmäktige anmält motionen "Motverka 
omotiverad olik cancervård." I motionen föreslås att regionen ska införa 
vårdcoacher inom cancervården.  
 
Förslag till motionssvar har upprättats av vilket det framgår att det finns ett redan 
pågående arbete genom vårdprogram och standardiserade vårdförlopp för att 
säkra en jämlik cancervård.  
 
Vårdprogrammet beskriver bland annat bakgrund till sjukdomen, diagnostisering, 
primärbehandling, rehabilitering och hantering av recidiv. Till vårdprogrammet finns 
kopplat en vårdförloppsbeskrivning som ytterligare beskriver arbetsprocessen för 
hur det standardiserade vårdförloppet ska genomföras samt en 
kodningsvägledning som beskriver hur koder för mätning av ledtid ska utföras. Allt i 
syfte att patienten ska omhändertas på samma sätt oavsett var i landet man bor 
eller vem man är.  
 
Vid många kliniker och för många diagnoser i regionen finns också 
kontaktsköterskor som till viss del fungerar som stöd och coach, en funktion som 
man får tillgång till när man diagnostiserats med någon form av cancer. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har den 14 april 2021, § 59, föreslagit att 
regionfullmäktige avslår motionen. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Motionen avslås. 
 
Beslutsunderlag 
 

• §127 Motion nr 11-2020. Motverka omotiverad olik cancervård  

• Svar på motion 11-2020 Motverka omotiverad olik cancervård, Hälso- och 
sjukvårdsnämnden § 59  

• Motion nr 11-2020. Motverka omotiverad olik cancervård 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M) tre anföranden, Anna-Lena 
Danielsson (S) två anföranden och Kjell Bäckman (V). 
 
Nicklas Sandström (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Anna-Lena Danielsson (S), med stöd av Kjell Bäckman (V), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen avslås. 
 
Reservation 
 
Nicklas Sandström (M), Andreas Löwenhöök (M), Åsa Ågren Wikström (M), Elin 
Segerstedt Söderberg (M), Elmer Eriksson (M), Olle Wärnick (M), Albin 
Kristiansson (M), Anna-Karin Nilsson (M), Anton Bergström (M) och Liv Granbom 
(M), Maria Lundqvist Brömster (L), Marianne Normark (L), Nicke Grahn (L), 
Thommy Bäckström (L), Birgitta Burström (L) och Jens Wennberg (L), Hans-Inge 
Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Håkan Jansson (KD), Anna-Karin 
Lundberg (KD), reserverar sig till förmån för Nicklas Sandströms förslag.  
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§ 132 Interpellation nr 14-2021 från Elmer Eriksson (M). Offer och 

förövare i samma väntrum?  
 RS 607- 2021 
 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Elmer Eriksson (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”SVT Västerbotten rapporterar (26/3) om att patienten ”Anna” efter nedläggningen 
av Asta-mottagningen numera fick uppleva att vänta på vårdbesök i samma 
väntrum som en tidigare förövare. ”Anna” lever med skyddad identitet efter att ha 
varit ett offer för sexuellt våld och människohandel. Under flera år slussades hon 
runt inom olika delar av psykiatrin utan att vare sig bli bättre eller lyckas ta sig ur 
våldet. Det var tills hon kom till Asta-mottagningen som var specialiserad på just 
sexuellt våld som hon lyckades hon få en trygghet i sin vård. Men i samband med 
besök på sjukhuset blev det så att ”Anna” tvingades vänta i samma väntrum som 
en tidigare förövare.1  
 
Mot bakgrund av ovanstående frågar jag hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S);  
1. Anser du det rimligt att offer och förövare ska ha samma väntrum?  
 
Elmer Eriksson (M)  
Ledamot i regionfullmäktige 
 

1 Patienten ”Anna” kritisk mot omorganisation av Asta-mottagningen – mötte sina förövare i väntrummet 
| SVT Nyheter” 

 
Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”Var tredje vecka dödas en kvinna av sin man i Sverige. Var 20e minut anmäls en 
misshandel mot kvinnor. Var 10e barn ser sin pappa slå mamma. Det finns ett stort 
behov av stärkta insatser för kvinnor och tjejer som utsatts för våld. Därför har det 
varit viktigt att förbättra förutsättningarna för att förebygga, upptäcka, vårda och 
behandla personer som utsatts för sexualiserat våld. Mäns våld mot kvinnor är ett 
samhällsproblem som vi aldrig kan acceptera. 
  
Ångest och ASTA-mottagningens strävan är att varje besök ska upplevas tryggt för 
varje patient. För att patienter inte ska riskera att möta sin förövare i väntrummet 
genomförs ständiga förbättringar i syfte att stärka tryggheten. När verksamheten 
flyttade tillbaka inrättades ett eget väntrum för dessa patienter. Tryggheten har 
sedan dess förstärkts ytterligare genom att mottagningen har inrättat ett mindre 
väntrum precis utanför behandlarna på plan 2 och som ligger beläget innanför 
skalskyddet.  
  
Lokal rutin är även upprättad som innebär att varje patient tillfrågas om sin oro att 
riskera att möta sin förövare. Utifrån den enskildes svar upprättas en individuell 
handlingsplan som exempelvis kan innehålla att patienten checkar in digitalt inför 
sitt besök på mottagningen och behandlaren personligen möter upp patienten vid 
entrén, eller annan överenskommen lösning.” 
 
Sedan Elmer Eriksson (M) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, LiseLotte Olsson (V) två anföranden, Marianne Normark (L) två 
anföranden, Emma Lindqvist (MP), Betty-Ann Nilsson (KD) och Ewa-May Karlsson 
(C), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 133 Interpellation nr 15-2021 från Jens Wennberg (L). Drogtestning av 

ungdomar 
 RS 621- 2021 
 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Jens Wennberg (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 

 
”Vi ser att droganvändandet har ökat kraftigt i länet. Vilket lett till tragiska dödsfall. 
Detta är en djupt oroande trend. Det är ungdomar från alla socialgrupper har ett 
ökande bruk av droger. Mycket av missbruket är köp av nätdroger. Det är otroligt 
viktigt att tidigt kunna fånga upp dessa ungdomar som är i farozonen att bli 
framtida missbrukare. I dag görs stora insatser för att kunna fånga upp dessa 
ungdomar och i tid kunna få dem att avsluta sitt droganvändande. Det finns 
metoder att i dag kunna testa ungdomar i fall de har någon substans, drog i 
kroppen. Många testat genom urinprov. Vilket är tidsödande och binder personal 
under lång tid. Kan även upplevas integritets kränkande. Ungdomen får inte 
lämnas utan uppsyn medan de ska lämna urinprovet. I dag finns mer effektiva sätt 
att göra drogtestning på. Detta sker genom salivprov/topsning.  
 
Om polis eller sociala myndigheter vill göra en drogtestning av en ungdom i dag 
har det visat sig att det är svårt att få detta gjord på kvällstid och helger. Det är av 
största vikt att vi på ett bra, enkelt sätt kan hjälpa myndigheterna med drogtestning 
av ungdomar som är under 18 år. Regionen Västerbotten har stävat efter en 
likformad rutin i länet som bygger på 1.a linjen. Det har visat sig att detta inte 
fungerar bra på kvällstid och helger.  
 
Med anledning av detta ställer jag följande frågor:  
 

• Hur vill du att rutinerna för drogtestning i Västerbotten ska utformas för 
ungdomar under 18 år?  

• Hur ser du på samarbetet mellan sociala myndigheter, polis och regionen i 
denna fråga?  

• Förs det någon diskussion om att förändra rutiner kring drogtestningen i 
dag av ungdomar som är under 18 år?  

• Kommer polisen att utrustas med möjligheten att kunna ta 
salivprov/topsning som drogtestningsmetod?  

 
Jens Wennberg (L) 
2:e Vice ordförande Regionfullmäktige” 
 
Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”Användandet av droger bland ungdomar i länet har inte ökat, men varje ungdom 
som använder droger är en ungdom för mycket. Därför krävs ett kontinuerligt 
förebyggande arbete och ett bra samarbete mellan olika aktörer, exempelvis 
Region Västerbotten, socialtjänst och polis. 
 
Det är viktigt att rutinerna drogtestning för ungdomar utformas så att det är enkelt 
och inte alltför tidsödande att utföra ett drogtest oavsett tid på dygnet. Samtidigt 
måste metoderna som används vara säkra och fånga alla substanser. Idag 
genomförs drogtestning mestadels genom urinprov utifrån att det anses mest 
säkert och fångar in alla droger. Salivtest är inte så vanligt förekommande eftersom 
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det finns vissa brister vad gäller just att kunna se alla droger. Däremot kan det vara 
ett bra alternativ i vissa situationer. 
 
Samarbete mellan polis, socialtjänst och regionen sker via olika samverkansformer 
och på olika nivåer, bl a genom överenskommelser mellan region och 
kommunerna. Vår bedömning är att samarbetet fungerar bra, men det är viktigt att 
kontinuerligt arbeta med denna fråga för att bibehålla och utveckla samarbetet för 
ungdomarnas bästa.  
 
Länsrutinen för handläggning av risk/missbruk hos unga kommer att tas upp på 
möte i Beredning barn och unga i juni 2021.” 
 
Sedan Jens Wennberg (L) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) tre 
anföranden, Daniel Johansson (V) och Andreas Löwenhöök (M) två anföranden, 
yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 134 Interpellation nr 16-2021 från Jens Wennberg (L). Utveckla 

undersköterskeutbildningen 
 RS 622:1-2021 
 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Jens Wennberg (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 

 
”Vi Liberaler har lyft denna för oss viktiga kompetensfråga tidigare genom motioner 
och debattartiklar. Vården är i dag högspecialiserad och ställer högre krav på den 
som skall jobba inom den slutna vården. I pandemins fotspår ser vi också att 
utbildningen i många fall är undermålig för undersköterskorna. Samtidigt ser vi 
stora problem med att rekrytera tex undersköterskor till våra verksamheter. I dag är 
undersköterskeutbildning på gymnasienivå 3 år. Det som saknas för denna 
kompetenta yrkesgrupp är en möjlighet att kunna få en högre specialistutbildning. 
Det finns inom yrkeshögskolan möjlighet att som undersköterska läsa en 
specialisering. Problemet är att den i mångt och mycket vänder sig till de som är 
verksamma inom kommunernas äldreomsorg. Därtill kommer nu undersköterska 
att från1 juli 2023 bli en skyddad titel.  
 
Vi Liberaler ser stora möjlighet, potentialer i att kunna utveckla undersköterskornas 
karriärmöjlighet. Genom att erbjuda en möjlighet till specialisering inom regionens 
slutenvårdsområden. Att inrätta ett fjärde år på omvårdnadsprogrammet skulle 
kunna vara en väg att gå för att erbjuda undersköterskorna en än bredare 
kompetens inom olika yrkesområden. En annan väg är att göra inriktningsval på 
omvårdnadsprogrammet. Ett mot kommunen och ett mot slutenvården. En annan 
möjlighet är att öka samarbete med yrkeshögskolan.  
 
Med anledning av detta ställer jag följande frågor:  
 

• Hur ser du på möjligheten att utveckla undersköterskeutbildningen?  

• Kan du tänka dig att föra en diskussion med huvudmannen för 
yrkeshögskolan eller gymnasiet för att få till en försöksutbildning?  

• Ser du något yrkesområde som skulle vara intressant att ha som 
pilotutbildning?  

• Hur förbereder nu regionen arbetet med undersköterska som skyddad 
titel?  

 
Jens Wennberg (L)  
2:e Vice ordförande Regionfullmäktige” 
 
Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”Vård- och omsorgsutbildningen blir nationellt reglerad från sista juni 2021 på både 
gymnasie- och vuxenutbildningsnivå. Det innebär att grundutbildningen kommer att 
säkras för samtliga branscher inom psykiatri, funktionshinder, äldreomsorg och 
hälso- och sjukvård. Fram till nu har grundutbildningen för yrken inom vård- och 
omsorg sett olika ut och det har varit upp till arbetsgivarna vad som ansetts som 
tillräcklig utbildning för att få inneha en viss yrkestitel. Inom Region Västerbotten 
har det tillämpats tydliga kompetenskrav vid anställning av undersköterskor, 
skötare och barnskötare under många år - vilket gör att vi kan känna oss trygga 
med den lägsta kompetensnivå som personer anställda som undersköterskor inom 
regionen har.  
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Precis som interpellanten framställer så kommer de nya bestämmelserna om 
skyddad yrkestitel för undersköterska ska träda i kraft den 1 juli 2023. Den som är 
tillsvidareanställd med yrkestiteln undersköterska när de nya reglerna om skyddad 
yrkestitel träder i kraft ska få fortsätta att använda titeln trots att han eller hon inte 
har fått bevis om rätt att använda den, dock längst fram till och med den sista juni 
2033. Skyddad yrkestitel ska krävas både i hälso- och sjukvården och i omsorgen, i 
regioner och kommuner. Viktigt här att poängtera att en skyddad yrkestitel i sig 
innebär inte per automatik ökad kvalitet och patientsäkerhet, utan snarare en ökad 
byråkratisering utan reella effekter på kompetens och verksamhetsnytta - ökad 
kvalitet och säkerhet kommer inte att uppnås förrän dess att det enbart är personer 
anställda som är utbildade i det nya utbildningssystemet.    
 
Det kommer att innebära en viss ökad administrativ belastning gällande att utföra 
arbetsgivarintyg etc. för att personer kunna påvisa att de är tillsvidareanställda som 
undersköterska, utöver det påverkas verksamheten eller arbetsuppgifterna för den 
enskilde undersköterskan.  
 
Region Västerbotten har i olika perioder när behov identifierats ansökt om att 
utbildning ska genomföras inom vissa områden. Regionen blir också löpande 
kontaktad av olika utbildningsanordnare och efter behovsdialog i verksamheten går 
regionen vidare med att anordna utbildning tillsammans med utbildningsanordnare. 
Utöver detta pågår också många olika former av interna utbildningar och 
inskolningar som verksamheterna själva arbetat fram. Vi ser i nuläget inget behov 
av att initiera sådan dialog utöver de som redan förs.” 
 
Sedan Jens Wennberg (L) tre anföranden, Peter Olofsson (S) två anföranden, 
Daniell Anderson (V) två anföranden, Emma Lindqvist (MP), Mahmoud Al-turk (S) 
två anföranden och Birgitta Burström (L), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 135 Interpellation nr 17-2021 från Hans-Inge Smetana (KD). Stärkt 

civilsamhälle 
RS 662:1-2021 

 
Regionfullmäktige (§ 42-2021) har medgett att Hans-Inge Smetana (KD) får ställa 
en interpellation till regionala utvecklingsnämndens ordförande Rickard Carstedt 
(S) med lydelsen; 

 
”Civilsamhället är en av samhällets viktiga byggstenar. Det allmänna skulle inte 
klara välfärdsuppdraget om vi inte hade det rika civilsamhället i Sverige som 
många gånger utgör kittet inom många samhällsområden. Som exempelvis inom 
folkbildning, idrott och social hjälpverksamhet. Det sker genom en mängd olika 
organisationer, föreningar och religiösa samfund.  
 
Civilsamhället är därför en viktig strategisk resurs i det gemensamma samhälls-
bygget. Då arbetet ofta sker helt ideellt och med människor som brinner för sitt 
samhällsengagemang och ofta är engagerade i flera föreningar samtidigt, behövs 
det allmännas stöd. Det finns regioner som ser civilsamhället som en strategisk 
resurs och som upprättat en paraplyorganisation för civilsamhället. Det är dock 
viktigt att där sådana samarbeten sker ska det vara på civilsamhällets villkor. Det 
är inte regionen som ska styra över civilsamhället utan tvärtom ska vara en 
stödjande part till civilsamhället.  
 
För att stödja civilsamhällets organisationer vill Kristdemokraterna därför se en mer 
strukturerad samverkan mellan offentlig och idéburen sektor. Glädjande är att se 
det samarbete som finns via Samforma och det projekt som finns för att arbeta 
fram en överenskommelse med civilsamhället. Men det räcker inte. Inom många 
områden i regionen har vi strateger som bevakar och driver frågor framåt inom 
olika strategiska områden som är viktiga för regionen. Kristdemokraterna vill lyfta 
civilsamhället som en sådan strategisk viktig fråga. Vi vill se att även civilsamhället 
lyfts fram i enlighet med vad även den nyantagna RUS:en pekar ut. En 
civilsamhällsstrateg bör inrättas.  
 
Denna civilsamhällsstrateg ska i sitt dagliga arbete bevaka, stödja och vara 
civilsamhället behjälplig samt upprätthålla och utveckla kontakterna med hela 
civilsamhället i länet. Detta behöver i sig inte innebära en heltidstjänst men ska 
vara en tydligt avdelad arbetsuppgift.  
 
Utifrån ovanstående, ställer jag följande frågor till Rickard Carstedt (S):  
 

• Hur ser Region Västerbotten på att införa en strateg med särskilt ansvar 
för att bevaka, stödja och upprätthålla kontakter med civilsamhället?  

• Hur arbetar Region Västerbotten för att bättre stödja länets civilsamhälle?  

• Anser du att regionen behöver civilsamhällets engagemang i 
samhällsbygget?  

• Tror du att civilsamhällets aktörer upplever att regionen på allvar tar tillvara 
deras engagemang?  

 
Hans-Inge Smetana, gruppledare (KD)” 
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Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 
 
”Det civila samhället i Västerbotten spelar en betydande roll för länets utveckling. 
Civilsamhällets organisationer ser ofta behov tidigt och tar ansvar för att bidra till en 
hållbar utveckling. De är också en viktig faktor för att upprätthålla en kommuns och 
regions attraktivitet med arbete, gemenskap, kultur, aktiv fritid och hälsofrämjande 
aktiviteter. I en föränderlig framtid med utmaningar som kommer av en åldrande 
befolkning samt för att kunna hävda Region Västerbottens roll i konkurrens med 
andra regioner blir det än viktigare att skapa en positiv image och attraktivitet. 
Region Västerbotten har en central uppgift att skapa förutsättningar för att öka 
samverkan mellan olika samhällssektorer och ser därmed också mycket positivt på 
att kopplingen till civilsamhället kan stärkas då det kan möjliggöra för att nya former 
för utveckling stimuleras.  
 
Region Västerbotten fördelar årligen organisations- och folkhälsobidrag till 
funktionshinderorganisationer, ungdomsdistrikt och pensionärsorganisationer. 
Syftet är att stödja och stimulera frivilliga organisationer som bedriver arbete som 
förstärker och kompletterar regionens mål och verksamhet. Förutom organisations- 
och folkhälsobidrag fördelar regionen även ungdomsbidrag i syfte att öka 
kontaktytor kring ung kultur i länet, få unga att växa som arrangörer och främja 
utveckling. Regionala utvecklingsnämnden fördelar också anslag till de tio 
studieförbunden, fem folkhögskolor och till idrottsrörelsen vilket görs genom 
fleråriga överenskommelser. Bidrag till föreningar och ideella initiativ innebär att de 
kan arbeta för att stödja medlemmar att påverka sin livssituation, öka sin 
livskvalitet, delta i samhällsutvecklingen och därmed bidra till en stärkt och 
utvecklad demokrati.  
  
En verksamhetsövergripande funktion har etablerats. Region Västerbotten, den 
regionala utvecklingsförvaltningen, har under 2020 inlett arbetet med att ytterligare 
utveckla och stärka samverkan med civilsamhället och funktionsrättsrörelsen. 
Uppdraget omfattar samordning och kontakter med civilsamhället och 
funktionsrättsrörelsen. Vidare finns tjänstepersonen representerad i det politiska 
samrådet ”Samråd Region Västerbotten – Funktionsrätt Västerbotten. Samrådet, 
som tidigare varit plattform för hälso- och sjukvårdsfrågor, fungerar nu även som 
plattform för regionala utvecklingsnämndens ansvarsområden.  
 
Den verksamhetsövergripande funktionen innebär även att ingå i arbetsgruppen för 
mänskliga rättigheter, ett uppdrag som har initierats av Region Västerbottens 
centrala beredningsgrupp. Arbetsgruppen undersöker möjligheten att arbetet med 
strategier, frågor och uppdrag med koppling till diskrimineringsgrunderna 
samordnas för att underlätta samverkan, kunskapsutveckling och implementering 
inom regionens verksamheter. Här ingår även att föreslå hur frågor kan bedrivas i 
ett centralt förvaltningsövergripande samverkansforum med sakkunniga inom 
området mänskliga rättigheter. Syftet är att stödja utvecklingen av ett hållbart 
samhälle genom att strategiska frågor om mänskliga rättigheter i Region 
Västerbotten samordnas.  
 
För att ytterligare höja tempot med att utveckla och stärka samverkan för 
mänskliga rättigheter för personer med funktionsnedsättning i Västerbotten och 
därmed också kopplingen till civila samhället har en projektansökan lämnats in 
vilken också har beviljats medel – projekt ”Stärkt samverkan för mänskliga 
rättigheter i Västerbotten”. Projektet omfattar samtliga verksamheter i den 
regionala utvecklingsförvaltningen och tar utgångspunkt i FN:s konvention om 
rättigheter för personer med funktionsnedsättning. Projektet kan ses som starten 
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på flera nödvändiga förändringar med syfte och mål att bidra till att Västerbotten 
ska nå målen och visionen i den regionala utvecklingsstrategin.  
 
Med etablering av en verksamhetsövergripande funktion i regionala 
utvecklingsförvaltningen nyttjas i och med det, representationen på ett genomtänkt 
vis och på flera nivåer; genom samordning av arbetet med civilsamhället och 
funktionsrättsrörelsen, genom att politiker och tjänsteperson finns representerade i 
samråd och dess beredningsgrupp, genom deltagande i arbetsgruppen för 
mänskliga rättigheter samt som projektledare för projektet ”Stärkt samverkan för 
mänskliga rättigheter i Västerbotten”.  
 
Sedan Hans-Inge Smetana (KD) tre anföranden, Rickard Carstedt(S) tre 
anföranden, Nina Björby (S) två anföranden, Kenneth Andersson (S) två 
anföranden, Maria Kristoffersson (C) och Ahmed Hersi (V), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad. 
 
Ajournering 
 
Regionfullmäktige ajournerar sig kl 16.50 till efterföljande dag kl 09.00. 
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§ 136 Upprop 
 
Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet. 
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§ 137 Regionplan och budget 2022 samt plan 2023-2025, 

investeringsplan 2022-2025 
 RS 3-2021 
 
Sammanfattning 
 
Regionplanen är Region Västerbottens strategiska plan och politiska styrdokument. 
Den beslutas av fullmäktige i juni 2021 och anger den övergripande inriktningen för 
Region Västerbotten under 2022. Planen är fullmäktiges direktiv för planering och 
budget och utifrån den konkretiserar och omsätter styrelser och nämnder mål och 
uppdrag i sina verksamhetsplaner.  
 
Regionplanen innehåller tolv mål inom tre målområden samt uppdrag till 
fullmäktigeberedningar, nämnder och styrelser. Vissa uppdateringar har skett 
kopplat exempelvis till att fullmäktige fattat beslut om en ny Regional 
utvecklingsstrategi samt den framtagna målbilden för hälso- och sjukvården.  
 
I planen finns också en beskrivning av god ekonomisk hushållning för perioden, 
finansiella mål samt regionens budget för 2022. Samtliga präglas av den 
omställning till hållbar ekonomi som Region Västerbotten ska genomföra de 
kommande åren.  
 
I Regionplanen fastställs även investeringsramarna för perioden 2022 – 2025. 
Hälso- och sjukvårdsnämnden och folkhögskolestyrelsen har (HSN § 73 2021, FHS 
§ 29 2021) tillstyrkt förslag till reviderade investeringsramar avseende nämndernas 
verksamhetsområden. 
 
Utgångspunkten för budgetramar per nämnd för 2022 har varit budgetramarna för 
2021 och de budgetförändringar som redovisas i avsnittet omställningar och 
budgetförändringar för 2022.  
 
Regionfullmäktige ställer följande till nämndernas förfogande 2022: 
 
Regionfullmäktige   17,6 miljoner kronor  
Regionstyrelsen   3 543,0 miljoner kronor  
Hälso- och sjukvårdsnämnden  5 278,5 miljoner kronor  
Regionala utvecklingsnämnden  402,8 miljoner kronor  
Folkhögskolestyrelsen   10,0 miljoner kronor  
Patientnämnden   6,1 miljoner kronor  
Revisionen    8,2 miljoner kronor  
Måltidsnämnden och kostnämnden hanteras enligt särskild ordning. 
 
Beredning av revisionens budgetram har skett enligt särskild ordning.  
 
Det i bokslutet för 2020 positiva balanskravsresultatet innebär att balanskravet om -
333 mkr är återställt. För 2021 innebär det därför att inget särskilt återställningskrav 
läggs in i budgeten utan att fokusering sker på att genomföra omställningsarbetet 
med sikte på 2022. Regionens senaste prognos visar att det även för 2021 kommer 
att bli ett positivt balanskravsresultat. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
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Upprättat förslag till Regionplan 2022 samt majoritetens grundbudget 2022 
fastställs.  
 
Skattesatsen för 2020 fastställs till 11:35 kronor per skattekrona.  
 
Balanskravsresultatet från 2019 års bokslut återställs i budgeten för 2021- 2023 
genom att den beslutade omställningsplanen genomförs som planerat och att 
verksamheten anpassas till ramarna. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Moderaternas förslag - Regionplan med budget för 2022  

• Tjänsteskrivelse Regionplan 2022 • Regionplan 2022  

• Investeringsplan Region Västerbotten 2022-2025 ver 2  

• Centerpartiets förslag - regionplan och budget 2022  

• Liberalernas förslag - regionplan och budget 2022  

• Kristdemokraternas förslag- Region Västerbotten Regionplan och budget  

• Sverigedemokraternas förslag - Regionplan och budget 2022  

• Revisionens budgetram 2022 

• Folkhögskolestyrelsen, Ramökning 2022-2025 avseende 
fastighetsinvesteringar  

• Hälso- och sjukvårdsnämnden, Ramökning 2022-2022 avseende 
fastighetsinvesteringar  

• Regionala utvecklingsnämnden. Återkopplingsrapport på 
Planeringsförutsättningar 2022-2025  

• Hälso- och sjukvårdsnämnden, Återkopplingsrapport på 
planeringsförutsättningar 2022-2025  

• Folkhögskolestyrelsen. Återkopplingsrapport på Planeringsförutsättningar 
2022-2025  

• Patientnämnden. Återkopplingsrapport på Planeringsförutsättningar 2022-
2025  

• §142 Regionplan och budget och plan 2023-2025, Investeringsplan 2022-
2025  

• Regionplan-2022_11juni_ (2) 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S) nio anföranden, Nicklas 
Sandström (M) sex anföranden, LiseLotte Olsson (V) två anföranden, Ewa-May 
Karlsson (C) fyra anföranden, Maria Lundqvist Brömster (L) tre anföranden, Petter 
Nilsson (SD) elva anföranden, Hans-Inge Smetana (KD) fem anföranden, Emma 
Lindqvist (MP) tolv anföranden, Andreas Löwenhöök (M) fem anföranden, Ulf Björk 
(S) sex anföranden, Rickard Carstedt (S) sex anföranden, Åsa Ågren Wikström (M) 
två anföranden, Marianne Normark (L) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) 
sju anföranden, Nina Björby (S) fyra anföranden, Håkan Jansson (KD) två 
anförande, Susanne Dufvenberg (S), Carina Sundbom (C) tre anföranden, Harriet 
Hedlund (S), Elin Segerstedt Söderberg (M), Betty-Ann Nilsson (KD) fem 
anföranden, Maria Kristoffersson (C) fyra anföranden, Lars Forsgren (SD) två  
anföranden, Jens Wennberg (L) sex anföranden, Anna-Karin Lundberg (KD) fyra 
anföranden, Jonas Karlberg (V) fem anföranden, Elmer Eriksson (M) tre anföranden, 
Kenneth Andersson (S), Ahmed Hersi (V), Nicke Grahn (L) två anföranden, Karin 
Malmfjord (S), Lars Bäckström (C), Anton Bergström (M) fyra anföranden, Linda 
Strandberg (SD), Anna-Karin Nilsson (M), Thommy Bäckström (L) två anföranden, 
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Mariam Salem (MP), Mahmoud Al-Turk (S), Ann-Christin Falkman (S) och Janeth 
Lundberg (S). 
 
Ajournering 
 
Regionfullmäktige ajournerar sig mellan kl 10.25-10.40, 12.05-12.50 och 14.30-
14.45. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av LiseLotte Olsson (V), Emma Lindqvist (MP), Ulf 
Björk (S), Rickard Carstedt (S), Anna-Lena Danielsson (S), Nina Björby (S), 
Susanne Dufvenberg (S), Harriet Hedlund (S), Jonas Karlberg (V), Kenneth 
Andersson (S), Ahmed Hersi (V), Karin Malmfjord (S), Mariam Salem (MP), 
Mahmoud Al Turk (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Nicklas Sandström (M), med stöd av Andreas Löwenhöök (M), Åsa Ågren Wikström 
(M), Elin Segerstedt Söderberg (M) och Elmer Eriksson (M), yrkar bifall till 
Moderaternas förslag till regionplan och budget. 
 
Ewa-May Karlsson (C), med stöd av Carina Sundbom (C), Maria Kristoffersson (C) 
och Lars Bäckström (C), yrkar bifall till Centerpartiets förslag till regionplan och 
budget.  
 
Maria Lundqvist Brömster (L), med stöd av Marianne Normark (L), Jens Wennberg 
(L), Nicke Grahn (L) och Tommy Bäckström (L), yrkar bifall till Liberalernas förslag 
till regionplan och budget. 
 
Hans-Inge Smetana (KD), med stöd av Betty-Ann Nilsson (KD) och Anna-Karin 
Lundberg (KD), yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till regionplan och budget.  
 
Petter Nilsson (SD), med stöd av Lars Forsgren (SD) och Linda Strandberg (SD), 
yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till regionplan och budget. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordförande noterar vidare att skattesatsen ska gälla för år 2022 och inte 2020 som 
anges i regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Upprättat förslag till Regionplan 2022 samt majoritetens grundbudget 2022 
fastställs.  
 
Skattesatsen för 2022 fastställs till 11:35 kronor per skattekrona.  
 
Balanskravsresultatet från 2019 års bokslut återställs i budgeten för 2021- 2023 
genom att den beslutade omställningsplanen genomförs som planerat och att 
verksamheten anpassas till ramarna. 
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Reservation 
 
Nicklas Sandström (M), Andreas Löwenhöök (M), Åsa Ågren Wikström (M), Elin 
Segerstedt Söderberg (M), Elmer Eriksson (M), Olle Wärnick (M), Eva Fransson 
(M), Anna-Karin Nilsson (M), Anton Bergström (M) och Liv Granbom (M), reserverar 
sig till förmån för Nicklas Sandström mfl:s förslag. 
 
Ewa-May Karlsson (C), Carina Sundbom (C), Maria Kristoffersson (C), Urban 
Larsson (C), Ann-Christin Falkman (C), Lars Bäckström (C), Ann-Kristin Strandman 
(C), Maria Olofsson (C), reserverar sig till förmån för Ewa-May Karlsson mfl:s 
förslag. 
 
Maria Lundqvist Brömster (L), Marianne Normark (L), Nicke Grahn (L), Thommy 
Bäckström (L), Birgitta Burström (L) och Jens Wennberg (L), reserverar sig till 
förmån för Maria Lundqvist Brömster mfl:s förslag. 
 
Petter Nilsson (SD), Lars Forsgren (SD), Linda Strandberg (SD), Katrin Larsson 
(SD) och Thomas Palmblad (SD), reserverar sig till förmån för Petter Nilsson mfl:s 
förslag.  
 
Hans-Inge Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Håkan Jansson (KD), Anna-
Karin Lundberg (KD), reserverar sig till förmån för Hans-Inge Smetana mfl:s förslag. 
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
§ 138 Region Västerbottens delårsrapport per april 2021 
 RS 869-2021 
 
Sammanfattning 
 
Delårsrapport per april 2021 är regionstyrelsens första uppföljningsrapport för året 
till regionfullmäktige. Då covid-19 fortsatt innebär en hög belastning på 
verksamheten kvarstår regionstyrelsens beslut från i fjol om en begränsad 
delårsrapport per april. Uppföljningen för denna period beskriver i huvudsak 
väsentliga personalförhållanden och ekonomisk ställning med finansiell analys och 
årsprognos. 
 
Av rapporten framgår att årets första fyra månader har präglats av den pågående 
pandemin och stora resurser har lagts på att minska smittspridningen och antalet 
patienter som behöver sjukhusvård. För att kunna fånga upp och mildra pandemins 
negativa effekter på företagen och kultursektorn i Västerbotten har det regionala 
utvecklingsarbetet ställts om. 
 
Verksamhetens resultat för årets första tertial är negativt med 151 miljoner kronor. 
Periodens resultat inklusive finansiella poster uppgår till 153 miljoner kronor och en 
positiv budgetavvikelse om 94 miljoner kronor.  
 
Rapporterad effekt för en hållbar ekonomi är efter årets första fyra månader 48 
miljoner kronor av planen på 58 miljoner kronor, vilket motsvarar en effekt på 82 
procent. 
 
Helårsprognosen för årets resultat är +319 miljoner kronor vilket är en positiv 
budgetavvikelse på 162 miljoner kronor. Nämndernas resultat (mot budget) är 
enligt följande; 
 
Regionstyrelsen -225 mkr  
Hälso- och sjukvårdsnämnden -105 mkr  
Regionala utvecklingsnämnden + 9 mkr  
Folkhögskolestyrelsen + 1mkr  
Patientnämnden 0 Revision +1 mkr 
 
Regionstyrelsens negativa avvikelse kan förklaras av engångskostnad för 
pensioner, hälso- och sjukvårdsnämndens avvikelse härrör till intäktsbortfall samt 
höga personalkostnader, regionala utvecklingsnämndens positiva avvikelse beror 
till stor del på att överskott inom kollektivtrafiken bokförts på år 2021. Övriga 
nämnders och revisionens avvikelser härrör till minskade personalkostnader och 
överskott på lämnade bidrag.  
 
I samband med att hälso- och sjukvårdsnämnden fastställde sin delårsrapport 
beslutade nämnden att tillskriva regionfullmäktige att nämnden inte klarar sitt 
uppdrag inom rådande ekonomiska ramar. Frågan hanteras som separat ärende. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Delårsrapport per april 2021 godkänns. 
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Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Beslutsunderlag 
 

• Region Västerbotten. Delårsrapport per april 2021. Tjänsteskrivelse  

• Region Västerbotten delår per april 2021  

• Regionala utvecklingsnämndens delårsrapport per april 2021  

• Folkhögskolestyrelsen, Delårsrapport per april 2021  

• Patientnämnden, Delårsrapport per april 2021  

• Hälso- och sjukvårdsnämnden, Delårsrapport per april 2021  

• Gemensam måltidsnämnd, delårsrapport per april 2021 

• §143 Region Västerbottens delårsrapport per april 2021  

• § 139 Regionstyrelsens delårsrapport per april 2021  

• Yrkande från Moderaterna, Centern, Liberalerna, Kristdemokraterna 
avseende Delårsrapport januari-april 2021 

 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S) fyra anföranden, Nicklas 
Sandström (M) fyra anföranden, Petter Nilsson (SD) två anföranden och Hans-Inge 
Smetana (KD).  
 
Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Nicklas Sandström (M), med stöd av Hans-Inge Smetana (KD), yrkar bifall till 
upprättat förslag till delårsrapport samt följande tillägg: 

1. Att skyndsamt genomföra en extern genomlysning och analys av hela 
Region Västerbottens verksamhet för att identifiera besparingspotential. 
Lärdomar kan dras från arbetet i Region Norrbotten. 

2. Att det sker ett omtag med arbetet med hur regionen ska nå en ekonomi i 
balans. 

3. Att regiondirektören får i uppdrag att i samverkan med övriga 
förvaltningsdirektörer arbeta fram nödvändiga kostnadsreducerande 
åtgärder, i linje med detta yrkande, för att kunna genomföras som en del 
av arbetet med de respektive driftsnämndernas verksamhetsplaner samt 
budgetar som ska antas under hösten. 

 
(Yrkandet i sin helhet finns som bilaga 3 till protokollet) 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om regionfullmäktige bifaller regionstyrelsens förslag till beslut, 
vilket fullmäktige godkänner.  
 
Ordförande frågar om regionfullmäktige bifaller eller avslår Nicklas Sandströms (M) 
mfl:s tilläggsyrkanden och finner att dessa avslås. 
 
Omröstning begärs på tilläggsyrkande nr 2. Regionfullmäktige godkänner följande 
beslutsgång; 
 
Ja-röst för avslag till tilläggsyrkandet. 
Nej-röst för bifall till tilläggsyrkandet. 
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Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 39 ja-röster, 28 nej-röster för bifall till tilläggsyrkandet samt 3 som är 
frånvarande, finner ordförande att regionfullmäktige beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet. Se bilaga 4 till protokollet. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Delårsrapport per april 2021 godkänns. 
 
Reservation 
 
Nicklas Sandström (M), Andreas Löwenhöök (M), Åsa Ågren Wikström (M), Elin 
Segerstedt Söderberg (M), Elmer Eriksson (M), Olle Wärnick (M), Eva Fransson 
(M), Anna-Karin Nilsson (M), Anton Bergström (M) och Liv Granbom (M), 
reserverar sig till förmån för Nicklas Sandström mfl:s förslag. 
 
Ewa-May Karlsson (C), Carina Sundbom (C), Maria Kristoffersson (C), Urban 
Larsson (C), Ann-Christin Falkman (C), Lars Bäckström (C), Ann-Kristin Strandman 
(C), Maria Olofsson (C), reserverar sig till förmån för Ewa-May Karlsson mfl:s 
förslag. 
 
Maria Lundqvist Brömster (L), Marianne Normark (L), Nicke Grahn (L), Thommy 
Bäckström (L), Birgitta Burström (L) och Jens Wennberg (L), reserverar sig till 
förmån för Maria Lundqvist Brömster mfl:s förslag. 
 
Hans-Inge Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Håkan Jansson (KD), Anna-
Karin Lundberg (KD), reserverar sig till förmån för Hans-Inge Smetana mfl:s 
förslag. 
 
Särskilt yttrande 
 
Petter Nilsson (SD) lämnar en protokollsanteckning enligt följande; 
   
Effektiviseringsbehovet är stort. Det är inte rimligt att tro att den omställningsplan 
som samtliga övriga partier budgeterat för så sent som förra året kommer nå den 
hemtagningseffekt som utlovas. Det är inte rimligt att tro att vi löser ekonomin 
utifrån premisserna att enbart spara på personal. Särskilt i ljuset av stegrande 
personalkostnader och den pandemi vi befinner oss i. 
 
Än mer orimligt är det att förutsätta att den ouppnåeliga hemtagningseffekten ska 
gå att accelerera. Med anledning av ovanstående föreslår Sverigedemokraterna: 
 
att omställningsplan bör utgå med Sverigedemokraternas förslag till Regionplan och 
budget 2022-2025 som grund. 
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§ 139 Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut med anledning av delårs-

rapport per april 
 RS 1052-2021 
 
Sammanfattning 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har i samband med att nämnden fastställde 
delårsrapport uppmärksammat regionfullmäktige på att nämnden inte klarar 
uppdraget inom angivna ramar men att ytterligare åtgärder, utöver 
omställningsplanen, bedöms inte vara möjliga under rådande pandemi.  
 
Regionstyrelsen har i beredningen av regionens delårsrapport uppmärksammat att 
nämnden tillskrivit regionfullmäktige och har inför regionstyrelsens sammanträde 7 
juni berett frågan och upprättat förslag till hantering.  
 
Pandemin och b.la dess ekonomiska effekter har påverkat hälso- och 
sjukvårdsnämndens möjligheter till att genomföra omställningsplanen för en 
ekonomi i balans. 
 
Prognosen är att belastningen på vården sjunker i takt med minskad smittspridning 
och i höst kan acceleration av aktiviteterna i omställningsplanen ske.  
 
Mot bakgrund av det föreslås att regionstyrelsen ska föra dialog med hälso-och 
sjukvårdsnämnden om hur omställningsplanen och dess aktiviteter kan accelereras 
under hösten. Nämnden ska sedan rapportera tillbaka hur det arbetet går. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Regionstyrelsen får i uppdrag att föra dialog med hälso- och sjukvårdsnämnden om 
hur omställningsplanen och dess aktiviteter kan accelereras under hösten. Hälso- 
och sjukvårdsnämnden får i uppdrag att till regionfullmäktige i november 2021 
rapportera om hur det arbetet går. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Regionstyrelsens svar på hälso- och sjukvårdsnämndens beslut  

• §144 Hälso-och sjukvårdsnämndens beslut med anledning av 
delårsrapport per april  

• Yrkande från Moderaterna, Centern, Liberalerna, Kristdemokraterna 
avseende svar till hälso- och sjukvårdsnämnden med anledning av 
delårsrapport per april 

 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M), Hans-Inge Smetana (KD) 
Petter Nilsson (SD) och Anna-Lena Danielsson (S).  
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Nicklas Sandström (M), med stöd av Hans-Inge Smetana (KD), yrkar bifall till 
följande tillägg: 
 

1. Att skyndsamt genomföra en extern genomlysning och analys av hela 
Region Västerbottens verksamhet för att identifiera besparingspotential. 
Lärdomar kan dras från arbetet i Region Norrbotten. 

2. Att det sker ett omtag med arbetet med hur regionen ska nå en ekonomi i 
balans. 

3. Att regiondirektören får i uppdrag att i samverkan med övriga 
förvaltningsdirektörer arbeta fram nödvändiga kostnadsreducerande 
åtgärder, i linje med detta yrkande, för att kunna genomföras som en del 
av arbetet med de respektive driftsnämndernas verksamhetsplaner samt 
budgetar som ska antas under hösten. 

 
(Yrkandet i sin helhet finns som bilaga 3 till protokollet) 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till följande tillägg; 
 
att omställning istället bör ske med Sverigedemokraternas regionplan som grund. 
Effektiviseringsbehovet är stort. Det är inte rimligt att tro att den omställningsplan 
som samtliga övriga partier budgeterat för så sent som förra året kommer nå den 
hemtagningseffekt som utlovas. Än mer orimligt är det att förutsätta att den 
ouppnåeliga hemtagningseffekten ska gå att accelerera. Med anledning av 
ovanstående föreslår Sverigedemokraterna: 
 
att omställningsplan bör utgå med Sverigedemokraternas förslag till Regionplan 
och budget 2022-2025 som grund. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om regionfullmäktige bifaller regionstyrelsens förslag till beslut, 
vilket fullmäktige godkänner.  
 
Ordförande frågar om regionfullmäktige bifaller eller avslår Nicklas Sandströms (M) 
mfl:s tilläggsyrkanden och finner att dessa avslås. 
 
Ordförande frågar om regionfullmäktige bifaller eller avslår Petter Nilssons (SD) 
tilläggsyrkande och finner att detta avslås. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Regionstyrelsen får i uppdrag att föra dialog med hälso- och sjukvårdsnämnden om 
hur omställningsplanen och dess aktiviteter kan accelereras under hösten. Hälso- 
och sjukvårdsnämnden får i uppdrag att till regionfullmäktige i november 2021 
rapportera om hur det arbetet går. 
 
Reservation 
 
Nicklas Sandström (M), Andreas Löwenhöök (M), Åsa Ågren Wikström (M), Elin 
Segerstedt Söderberg (M), Elmer Eriksson (M), Olle Wärnick (M), Eva Fransson 
(M), Anna-Karin Nilsson (M), Anton Bergström (M) och Liv Granbom (M), reserverar 
sig till förmån för Nicklas Sandström mfl:s förslag. 
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Ewa-May Karlsson (C), Carina Sundbom (C), Maria Kristoffersson (C), Urban 
Larsson (C), Ann-Christin Falkman (C), Lars Bäckström (C), Ann-Kristin Strandman 
(C), Maria Olofsson (C), reserverar sig till förmån för Ewa-May Karlsson mfl:s 
förslag. 
 
Maria Lundqvist Brömster (L), Marianne Normark (L), Nicke Grahn (L), Thommy 
Bäckström (L), Birgitta Burström (L) och Jens Wennberg (L), reserverar sig till 
förmån för Maria Lundqvist Brömster mfl:s förslag. 
 
Hans-Inge Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Håkan Jansson (KD), Anna-
Karin Lundberg (KD), reserverar sig till förmån för Hans-Inge Smetana mfl:s förslag. 
 
Petter Nilsson (SD), Lars Forsgren (SD), Linda Strandberg (SD), Katrin Larsson 
(SD) och Thomas Palmblad (SD), reserverar sig till förmån för Petter Nilssons 
förslag.  
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§ 140 Valärenden 
 RS 70-2021 
 
Sammanfattning 
 
Inför regionfullmäktiges sammanträde har följande valärenden inkommit; 
 
Entlediganden  
 
Hanna Kriss (S) Umeå, har entledigats av Förvaltningsrätten från sitt uppdrag som 
nämndeman.  
 
Roland Engström (L) Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som ersättare i regionfullmäktige.  
 
Clas Ahlm, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Uminova Innovation AB. 

 
Eva Mörtsell (C) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i regionfullmäktige.  
 
Fyllnadsval  
Ledamot i styrelsen för Länstrafiken AB, istället för Camilla Ingman (V);  
Petter Hultdin (V)  
Kokträsk 10  
930 70 Malå  
 
Ledamot i beredningen för folkhälsa och demokrati, istället för Andreas Sellstedt (V);  
Anna Maria Lindgren (V)  
Tranbärsvägen 2 E  
904 34 Umeå  
 
Nämndeman i förvaltningsrätten, istället för Ing Mari Nilsson (S);  
Mona Andersson (S)  
Jomyra 10  
915 93 Robertsfors  
 
Ledamot i styrelsen för Uminova Innovation AB, istället för Clas Ahlm;  
Göran Larsson  
Lugnviksvägen 167  
831 52 Östersund  
 
Val  
Ledamot i valberedningen för Umeå Biotech Incubator AB;  
Örjan Norberg  
Nybruksvägen 19  
904 40 Röbäck  
 
Förslag till beslut 
 
Valberedningen föreslår att regionfullmäktige beslutar:  
 
Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.  
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Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart 
 
Beslutsunderlag 
 

• Valbetänkande 2021-06-21 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.  
 
Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart. 
 

Comfact Signature Referensnummer: 17021SE



 PROTOKOLL 76 (79) 
 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2021-06-22--23 
 
 
 
§ 141 Fråga nr 8- 2021 från Andreas Löwenhöök (M). Kommer BB i 

Lycksele att ha öppet hela sommaren 2021? 
 RS 1127:1-2021 
 
Sammanfattning 
 
Regionfullmäktige (§ 104-2021) har medgett att Andreas Löwenhöök (M) år ställa 
en fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson med 
följande lydelse:  
 
”För några veckor sedan kom beskedet att BB i Lycksele ska stängas i tre veckor i 
sommar på grund av att regionen inte lyckats lösa barnmorskebemanningen.  
 
Därefter gick Socialdemokraterna i regionen ut och meddelande situationen var löst.  
 
Det visade sig dock vara en lösning som saknade förankring i hela personalgruppen 
och de fackliga organisationerna. Dessa avvisade sedermera förslaget till lösning 
som patientosäker och att den bryter mot flera lagar. 
 
Sedan dess har regionens tjänstemän i omgångar meddelat att bemanning inte har 
säkerställts och att förutsättningarna att lösa frågan är svår. De fackliga 
organisationernas har uttalat att de inte ser någon lösning för sommaren. 
 
De politiska beskeden kring BB i Lycksele dock varit vaga, eller obefintliga. 
 
Mot bakgrund av detta har jag följande fråga till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S): 
 

• Kommer BB i Lycksele att ha öppet hela sommaren 2021? 
 
Andreas Löwenhöök 
Moderaterna” 
 
Svaret som ges har följande lydelse:  
 
”Vi arbetar oförtrutet på med rekryteringsinsatser för att kunna hålla våra tre 
förlossningsenheter i länet öppna under semesterperioden. I nuläget kan vi dock 
inte svara på om vi kommer att få tag på tillräckligt med barnmorskor för att detta 
ska vara möjligt.” 
 
Sedan Andreas Löwenhöök (M) fem anföranden och Anna-Lena Danielsson (S) fyra 
anföranden, yttrat sig, förklaras frågan besvarad.  
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§ 142 Fråga nr 9-2021 från Birgitta Burström (L). Ska kommunens 

sjuksköterskor rycka ut på IVPA? 
 RS 1156-2021 
 
Sammanfattning 
 
Regionfullmäktige (§ 104-2021) har medgett att Birgitta Burström (L) får ställa en 
fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) med 
följande lydelse:  
 
”Ambulansuppdragen har ökat med nästan 34 % sedan 2010. Resurserna har 
samtidigt utökats med en sjuksköterska och en bedömningsbil i Umeå. Ett förslag är 
att låta kommunens sjuksköterskor rycka ut på IVPA.  
 

• Är det en bra lösning? 
 
Birgitta Burström 
Liberalerna” 
 
Svaret som ges har följande lydelse:  
 
”Västerbotten med sin befolkning på ca 273 000 invånare sträcker sig över en yta 
på 55 432 kvadratkm, lite större än Schweiz. Västerbotten är nästan tio gånger 
större i yta än Stockholm men har bara en tiondel av dess befolkning. En stor 
utmaning för ambulanssjukvården i Västerbotten är de stora avstånden i regionen 
och att stora ytor är glest befolkade. För att kunna ge likvärdig vård till alla 
medborgare är det viktigt att samhällsresurserna kan användas på ett optimalt sätt 
och här är samarbete mellan kommunen och regionen viktig. 
  
För att utveckla och stärka tidiga insatser vid akuta händelser är ett sätt att 
kommunens sjuksköterska kan åka på ett IVPA uppdrag. Det skulle innebära att 
under tiden man väntar på ambulans kunde kommunens sjuksköterska påbörja den 
medicinska behandlingen enligt ambulanssjukvårdens riktlinjer. Det är viktigt att 
förstå att denna funktion inte kan ersätta ambulansresurser eller minskar 
ambulansbehovet, däremot skulle den kunna bidra till att den medicinska 
behandlingen skulle kunna påbörjas tidigare än vad som görs idag, vilket vore till 
stor nytta för våra invånare då det ytterst handlar om att rädda liv.” 
 
Sedan Birgitta Burström (L) tre anföranden och Anna-Lena Danielsson (S) tre 
anföranden, yttrat sig, förklaras frågan besvarad.  
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§ 143 Handlingar för kännedom 
 
Beslutsunderlag 
 

• Sammanställning av granskningar av 1177 Vårdguidens tjänster. Missiv 
och rapport  

• Sammanställning av granskningar av 1177 Vårdguidens tjänster  

• Granskning år 2020 av hälso- och sjukvårdsnämnden. Missiv och 
granskningsrapport  

• Granskning år 2020 av regionstyrelsen  

• Avgången ledamot och ny ersättare i regionfullmäktige, Beslut 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven 
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§ 144 Bordläggning av interpellationer 
 RS 438-2021 
 
Ordförande föreslår att interpellationerna nr 18-27 bordläggs på grund av tidsbrist; 
 

• Interpellation nr 18-2021. Problem även denna sommar med 
förlossningsvården 
RS 682:1-2021 

• Interpellation nr 19-2021 från Hans-Inge Smetana (KD) ställd till 
kulturutskottets ordförande Nina Björby angående länets folkhögskolor  
RS 803:1-2021 

• Interpellation nr 20-2021 från Maria Kristoffersson (C) ställd till 
regionstyrelsens ordförande. Våld i nära relation  
RS 868:1-2021 

• Interpellation nr 21-2021 från Nicklas Sandström (M) ställd till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande. Snart 10 år av löften men ännu inget 
Beroendecentrum  
RS 966:1-2021 

• Interpellation nr 22-2021 från Nicklas Sandström (M) ställd till Regionstyrelsens 
ordförande. Hur kommer omställningsplanen att lyckas om den politiska 
majoriteten inte vill genomföra några åtgärder?  
RS 1030:1-2021  

• Interpellation nr 23-2021 från Nicklas Sandström (M) till Regionstyrelsens 
ordförande. Hur många sammanträden har genomförts i det politiska 
prestigeprojektet?  
RS 1031:1-2021  

• Interpellation nr 24-2021 från Nicklas Sandström (M) ställd till Regionstyrelsens 
ordförande. Dags för strategiskifte inom forskning, utbildning, utveckling och 
innovation?  
RS 1032:1-2021 

• Interpellation nr 25-2021 från Andreas Löwenhöök (M) ställd till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande. Har Hälso- och sjukvårdsnämnden blundat för 
alla rapporter om våld i nära relationer?  
RS 1036:1-2021 

• Interpellation 26-21 från Elin Segerstedt Söderberg (M) till ordförande utskottet 
primärvård o tandvård. Bidrog klustringen av hälsocentraler till förbättring av 
arbetsmiljön på Ursvikens hälsocentral  
RS 1047:1-2021  

• Interpellation nr 27-2021 från Andreas Löwenhöök (M) ställd till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande. Stängningen av förlossningen vid Lycksele 
lasarett 
RS 1048:1-202 

 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Interpellationerna nr 18--27-2021 bordläggs.  
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reglemente  
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Antal Ja: 60 
 

 

Antal Nej: 5 
 

 

Antal Avstår: 0 
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Utskrivet: 2021-06-24  10:07 
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Namn Parti Plats Funktion Resultat 

Mahmoud Al-Turk S 65 Ledamot Ja 

Daniell Anderson V 64 Ersättare Frånvarande 

Håkan Andersson C 34 Ledamot Ja 

Kenneth Andersson S 27 Ledamot Ja 

Linda Berglund S 63 Ledamot Ja 

Anton Bergström M 57 Ledamot Ja 

Nina Björby S 48 Ledamot Ja 

Ulf Björk S 54 Ledamot Ja 

Birgitta Burström L 59 Ledamot Ja 

Kjell Bäckman V 61 Ersättare Ja 

Lars Bäckström C 43 Ledamot Ja 

Thommy Bäckström L 38 Ledamot Ja 

Rickard Carstedt S 3 Ledamot Ja 

Alejandro Caviedes S 37 Ledamot Ja 

Caroline Cercio Lidström S 36 Ledamot Ja 

Anna-Lena Danielsson S 2 Ledamot Ja 

Susanne Dufvenberg S 15 Ledamot Ja 

Elmer Eriksson M 40 Ledamot Nej 

Magnus Eriksson S 31 Ledamot Ja 

Lars Forsgren SD 26 Ledamot Nej 

Nicke Grahn L 16 Ledamot Ja 

Liv Granbom M 66 Ledamot Ja 

Margareta Gustavsson S 62 Ledamot Ja 

Harriet Hedlund S 73 1:e v Ordf Ja 

Ylva Hedqvist-Hedlund V 32 Ledamot Ja 

Ahmed Hersi V 55 Ledamot Ja 

Håkan Jansson KD 29 Ersättare Ja 

Daniel Johansson V 20 Ledamot Ja 

Katarina Jonsson S 39 Ledamot Ja 

Jonas Karlberg V 46 Ledamot Ja 

Ewa-May Karlsson C 6 Ledamot Ja 

Albin Kristiansson M 49 Ersättare Ja 

Maria Kristoffersson C 11 Ledamot Ja 
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Katrin Larsson SD 53 Ledamot Frånvarande 

Urban Larsson C 17 Ledamot Ja 

Lars Lilja S 42 Ersättare Ja 

Ulf Liljegren S 60 Ledamot Ja 

Emma Lindqvist MP 10 Ledamot Ja 

Greger Lindqvist S 19 Ersättare Frånvarande 

Urban Lindström S 23 Ledamot Ja 

Anna-Karin Lundberg KD 56 Ledamot Ja 

Janeth Lundberg S 12 Ledamot Ja 

Charlotte Lundqvist S 14 Ledamot Ja 

Maria Lundqvist-Brömster L 7 Ledamot Ja 

Andreas Löwenhöök M 13 Ledamot Ja 

Roger Marklund S 74 Ordförande Ja 

Anna-Karin Nilsson M 52 Ledamot Ja 

Betty-Ann Nilsson KD 21 Ledamot Ja 

Lilian Nilsson V 24 Ledamot Frånvarande 

Olov Nilsson S 44 Ledamot Ja 

Petter Nilsson SD 8 Ledamot Nej 

Marianne Normark L 47 Ledamot Ja 

Maria Olofsson C 58 Ersättare Ja 

Peter Olofsson S 1 Ledamot Ja 

LiseLotte Olsson V 5 Ledamot Ja 

Thomas Palmblad SD 18 Ledamot Nej 

Paavo Ruokojärvi V 50 Ersättare Ja 

Mariam Salem MP 68 Ersättare Frånvarande 

Nicklas Sandström M 4 Ledamot Ja 

Elin Segerstedt Söderberg M 30 Ledamot Ja 

Hans-Inge Smetana KD 9 Ledamot Ja 

Linda Strandberg SD 35 Ledamot Nej 

Ann-Kristin Strandman C 51 Ersättare Ja 

Carina Sundbom C 25 Ledamot Ja 

Anna Vestermark S 28 Ledamot Ja 

Gunnar Viklund S 67 Ledamot Ja 

Jens Wennberg L 72 2:e v Ordf Ja 

Maria Westberg V 41 Ledamot Frånvarande 
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Olle Wärnick M 22 Ersättare Ja 

Åsa Ågren Wikström M 45 Ledamot Ja 

Mattias Åman S 33 Ledamot Ja 
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Namn Parti Plats Funktion Resultat 

Mahmoud Al-Turk S 65 Ledamot Ja 

Daniell Anderson V 64 Ersättare Ja 

Håkan Andersson C 34 Ledamot Nej 

Kenneth Andersson S 27 Ledamot Ja 

Linda Berglund S 63 Ledamot Ja 

Anton Bergström M 57 Ledamot Nej 

Nina Björby S 48 Ledamot Ja 

Ulf Björk S 54 Ledamot Ja 

Birgitta Burström L 59 Ledamot Nej 

Kjell Bäckman V 61 Ersättare Ja 

Lars Bäckström C 43 Ledamot Nej 

Thommy Bäckström L 38 Ledamot Nej 

Rickard Carstedt S 3 Ledamot Ja 

Alejandro Caviedes S 37 Ledamot Ja 

Caroline Cercio Lidström S 36 Ledamot Ja 

Anna-Lena Danielsson S 2 Ledamot Ja 

Susanne Dufvenberg S 15 Ledamot Ja 

Elmer Eriksson M 40 Ledamot Nej 

Magnus Eriksson S 31 Ledamot Ja 

Lars Forsgren SD 26 Ledamot Frånvarande 

Nicke Grahn L 16 Ledamot Nej 

Liv Granbom M 66 Ledamot Nej 

Margareta Gustavsson S 62 Ledamot Nej 

Harriet Hedlund S 73 1:e v Ordf Ja 

Ylva Hedqvist-Hedlund V 32 Ledamot Ja 

Ahmed Hersi V 55 Ledamot Ja 

Håkan Jansson KD 29 Ersättare Nej 

Daniel Johansson V 20 Ledamot Ja 

Katarina Jonsson S 39 Ledamot Ja 

Jonas Karlberg V 46 Ledamot Ja 

Ewa-May Karlsson C 6 Ledamot Nej 

Albin Kristiansson M 49 Ersättare Nej 

Maria Kristoffersson C 11 Ledamot Nej 

 

Comfact Signature Referensnummer: 17021SE



                 
 

Region Västerbotten 
 

   

 Bilaga 2 

Voteringsresultat 
 

 

                 
 

Mötesdatum: 2021-06-
22 

 

 

Möte: Regionfullmäktige tis 2021-06-22 
 

 

                 

 

Tidpunkt: 14:51:10 
 

  

Beskrivning: Punkt 31 motion 31-2019 Höjda straffavgifter 
 

 

                 

 

ÄrendeNr: 31. 
 

             

    

Ärende Mening: Motion nr 31-2019. Höjda straffavgifter för vuxna 
som missar besök 

 

 

        

                 
 

Propositionstext:  

 

 

                 

 

Antal Ja: 36 
 

 

Antal Nej: 29 
 

 

Antal Avstår: 3 
 

 

Antal Frånv: 3 
 

 

Antal Kvittade: 0 
 

 

                 

                 

         

         

    

Utskrivet: 2021-06-24  10:07 
 

 

2 (3) 
 

 
 

 
   

      

         

Katrin Larsson SD 53 Ledamot Frånvarande 

Urban Larsson C 17 Ledamot Nej 

Lars Lilja S 42 Ersättare Ja 

Ulf Liljegren S 60 Ledamot Ja 

Emma Lindqvist MP 10 Ledamot Ja 

Greger Lindqvist S 19 Ersättare Ja 

Urban Lindström S 23 Ledamot Ja 

Anna-Karin Lundberg KD 56 Ledamot Nej 

Janeth Lundberg S 12 Ledamot Ja 

Charlotte Lundqvist S 14 Ledamot Ja 

Maria Lundqvist-Brömster L 7 Ledamot Nej 

Andreas Löwenhöök M 13 Ledamot Nej 

Roger Marklund S 74 Ordförande Ja 

Anna-Karin Nilsson M 52 Ledamot Nej 

Betty-Ann Nilsson KD 21 Ledamot Nej 

Lilian Nilsson V 24 Ledamot Ja 

Olov Nilsson S 44 Ledamot Ja 

Petter Nilsson SD 8 Ledamot Avstår 

Marianne Normark L 47 Ledamot Nej 

Maria Olofsson C 58 Ersättare Nej 

Peter Olofsson S 1 Ledamot Ja 

LiseLotte Olsson V 5 Ledamot Ja 

Thomas Palmblad SD 18 Ledamot Avstår 

Paavo Ruokojärvi V 50 Ersättare Frånvarande 

Mariam Salem MP 68 Ersättare Ja 

Nicklas Sandström M 4 Ledamot Nej 

Elin Segerstedt Söderberg M 30 Ledamot Nej 

Hans-Inge Smetana KD 9 Ledamot Nej 

Linda Strandberg SD 35 Ledamot Avstår 

Ann-Kristin Strandman C 51 Ersättare Nej 

Carina Sundbom C 25 Ledamot Nej 

Anna Vestermark S 28 Ledamot Ja 

Gunnar Viklund S 67 Ledamot Ja 

Jens Wennberg L 72 2:e v Ordf Nej 

Maria Westberg V 41 Ledamot Ja 
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Olle Wärnick M 22 Ersättare Nej 

Åsa Ågren Wikström M 45 Ledamot Nej 

Mattias Åman S 33 Ledamot Ja 
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Yrkande 

Regionstyrelsen 7 juni 2021 

 

Delårsrapport jan-april 

 
De fyra första månaderna av 2021 kom att bli de tuffaste under pandemin. Vården har haft det 

riktigt tufft att hantera all coronavård. Även effekterna av den uppskjutna vården försämrades 

kraftigt när all planerad vård gjorde paus under en period. Till skillnad från den politiska 

majoriteten föreslog vi att utöver de 18 mkr kronor i ett generellt lönepottstillägg för de 

yrkesgrupper som haft det tuffast under pandemin även tillföra ytterligare 18 mkr till en extra 

engångslöneutbetalning. Det hade varit en bra och uppskattande handling gentemot den 

personal som haft det tuffast.  

 

De direkta och indirekta effekterna av coronapandemin kommer att prägla Region 

Västerbotten under mycket lång tid framöver. Det är viktigt att slå fast att Region 

Västerbotten hade riktigt stora och utmanande problem redan innan pandemin. Dessa problem 

har förvärrats i och med en lång och utdragen pandemi. Vårdköerna har inte kunnat arbetas 

bort utan är fortsatt alldeles för långa. Arbetsmiljö och regionens förmåga att jobba för att bli 

en mer attraktiv arbetsgivare har inte kunnat prioriteras. Förutsättningarna för många av länets 

företag har försämrats även om det finns undantag. Kultursektorn har drabbats hårt av alla 

restriktioner. Pandemin har drabbat bärande delar av samhället kraftigt. Företag skapar 

resurser till den gemensamma välfärden. När företagen påverkas av pandemin drabbar det 

välfärden i form av minskade skatteintäkter.  

 

Bedömningen av den skenbarligen goda resultat är +319 mkr. Detta förklaras med att de 

negativa ekonomiska effekterna av pandemin mer än väl kompenserats av andra 

kostnadsminskningar, riktade statsbidrag och övriga statliga pandemiersättningar men även ett 

positivt utfall för skatteintäkter och statsbidrag och därutöver också av ett starkt finansnetto 

som beror av den återhämtning som skett på börsen. Det goda resultat som majoriteten vill 

påskina, kommer i ett annat ljus när prognosen på balanskravsresultatet för 2021 

prognosticeras uppgå till 1 mkr. 

 

Den underliggande strukturella ekonomin är, i motsats till den ytliga bilden på +319 mkr, 

ansträngd. Den bedömning som gjordes efter årsbokslutet 2020 var att regionens 

underliggande underskott ligger i intervallet -220 miljoner kronor till -280 miljoner kronor 

men med betydande osäkerheter inbyggda och med större risker på nedsidan. Den 

bedömningen är i skrivandes stund oförändrad. En illustrativ bakgrundsbeskrivning av detta 

återfinns som bilaga 1.  

 

Omställningsplanen 

2019 beslutade ett enigt regionfullmäktige att ställa sig bakom den så kallade 

omställningsplanen för en ekonomi i balans. Målsättningen med omställningsplanen var att 

uppnå en kostnadsreducering på 565 miljoner kronor för åren 2020–2022 varav 
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budgetreducering på 200 miljoner kronor och underskottshantering cirka 365 miljoner kronor. 

75% av omställningsplanen byggde på att antalet anställda skulle reduceras. Sammantaget 

runt 400 anställda.  

 

Efter beslutet fattats har regionens revision granskat planen och konstaterat att det funnits 

brister i styrelsens beredning av omställningsplanen för en hållbar ekonomi.  Granskningens 

slutsats är att regionstyrelsen och hälso- och sjukvårdsnämnden (HSN) i beredningen inte 

undersökte förutsättningarna för HSN att inom tre år spara 528 miljoner kronor. Granskningen 

visar också på stora brister i HSN styrning, uppföljning och kontroll av verksamheternas 

arbete med att genomföra åtgärdsförslagen i omställningsplanen. 

 

Pandemin har självklart påverkat förutsättningarna att genomföra delar av 

omställningsplanen. Därför ser situationen ut enligt följande: 

 

Tabell 1. Effekt av omställningsplanen 

Omställningsplanen 2019 2020 2021 2022 Summa

Planerad effekt 110 225 175 165 675

Uppnådd effekt 64 138 48 - 250

Återstående effekt 46 87 127 165 425  
 

Likt vad tabell 1 visar finns det en återstående effekt av omställningsplanen 2022 på 425 mkr. 

I stort sett hela planen behöver bli verklighet under 2022 vilket handlar om att det ska 

reduceras med 400 tjänster under nästa år. Av den uppnådda effekten på 250 mkr beskrivs 

enligt följande i delårsrapporten ”De ekonomiska effekter som redovisas i uppföljningen av 

omställningsplanen är till stor del pandemipåverkade vilket innebär att de kvarvarande 

effekterna på den strukturella ekonomin troligen är små”. Så även om omställningsplanen ska 

ha resulterat i en effekt på 250 mkr så är väldigt litet av det bestående efter pandemin. En 

kraftigt bidragande orsak till den låga effekten av omställningsplanen är att den inte är en 

naturlig del av basenheternas budgetar. Planen ligger utanför budget och egentligen är det 

högst oklart vad den faktiskt mäter.  

 

Att kunna nå framgång med ett så stort omställningsarbete kräver enormt mycket politiskt 

handlingskraft och en genuin vilja att faktiskt lyckas. När vi ställde oss bakom 

omställningsplanen var det för att vi ville lyckas med det arbetet. Nu två år efter planen 

sjösattes återfinns bara fromma förhoppningar om detta. Att kunna minska med 400 anställda 

under 2022 är tämligen obefintligt givet att regionstyrelsens ordförande lovat att ingen 

anställd ska tvingas lämna. Omställningsplanen har under de tre år som varit kommit att 

präglas av någon mirakelmedicin som möjliggör att nå en ekonomi i balans utan att för den 

delen behöva ta några tuffa politiska beslut.  

 

Sammantaget saknas förutsättningar att verkställa omställningsplanen som projekt. Därmed 

inte sagt att det finns delar i planen som kan vara väl värda att jobba vidare med i RS, HSN 

och RUN ordinarie verksamhetsplan och budgetarbete. Till exempel faktabaserad styrning, 

minskning av hyrpersonal, verksamhetsutveckling och kostnadsreduktion med hjälp av ökad 

digitalisering och effektivare inköp- och upphandlingsprocesser. Detta behöver ses som 

enskilda åtgärder med en tydlig budgeterad kostnadsminskning. Inte som en ytlig aggregerad 

sammanställning med oklarheter om vad som faktiskt mäts och redovisas. Regionens ekonomi 

är till största del lönekostnader. Det hör alltså ihop med möjligheten att faktiskt minska 
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kostnaderna. En generell effektiviseringsåtgärd går alltså inte att räkna in om det faktiskt i 

slutändan innebär färre anställda.  

 

Fokus i omställningsarbete behöver skifta från generellt till i huvudsak ej vårdnära 

verksamhet likt att minska antalet handläggare, administratörer, stabsresurser och chefled. 

Detta i kontrast till majoriteten som även vill minska på vårdpersonal såsom sjuksköterskor 

och läkare. Ett framgångsrikt arbete på detta skedde i Region Norrbotten med en mer 

kostnadseffektiv och ändamålsenlig förvaltningsstruktur i stab- och stödfunktioner. Där kunde 

de minska antalet anställda med 335 medarbetare från hösten 2019 till januari 2021, varav 272 

tillsvidareanställda. Det har nu placerat Region Norrbotten bland de bästa regionerna i 

ekonomiskt utfall.  

 

Vi kan konstatera att utvecklingen måste vändas. Från Moderaterna, Centerpartiet, 

Liberalerna och Kristdemokraterna är vi bekymrade över den avsaknad av krisinsikt som 

finns hos de styrande partierna i S, V och MP. Vi ser de ekonomiska utmaningar som finns på 

kort och lång sikt. Utmaningar som tyvärr bara förvärrats under den senaste mandatperioden. 

Alla dessa utmaningar kräver åtgärder omgående. Då krävs politisk förändringskraft och en 

vilja att utveckla och förbättra sjukvården. Ett grundproblem är att maktinnehavet med 40 år 

av rött styre har lett till en avsaknad av idéer och brist på vilja och förmåga att pröva nya 

lösningar.  Det krävs ett nytt ledarskap med nytt tänk och ny kraft i Region Västerbotten! 

 

Yrkande 

Att  Godkänna upprättat förslag till delårsrapport 

Att  Skyndsamt genomföra en extern genomlysning och analys av hela Region 

Västerbottens verksamhet för att identifiera besparingspotential. Lärdomar kan 

dras från arbetet i Region Norrbotten. 

Att Det sker ett omtag med arbetet med hur regionen ska nå en ekonomi i balans.  

Att  Regiondirektören får i uppdrag att i samverkan med övriga 

förvaltningsdirektörer arbeta fram nödvändiga kostnadsreducerande åtgärder, i 

linje med detta yrkande, för att kunna genomföras som en del av arbetet med de 

respektive driftsnämndernas verksamhetsplaner samt budgetar som ska antas 

under hösten.  

 

 

Allians för Västerbotten  

Nicklas Sandström (M) 

Regionråd i opposition       

 

Ewa-May Karlsson (C) 

Gruppledare 

 

Maria Lundqvist Brömster (L) 

Gruppledare  

 

Hans-Inge Smetana (KD) 

Gruppledare 
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Namn Parti Plats Funktion Resultat 

Mahmoud Al-Turk S 65 Ledamot Frånvarande 

Daniell Anderson V 64 Ersättare Ja 

Kenneth Andersson S 27 Ledamot Ja 

Linda Berglund S 63 Ledamot Ja 

Anton Bergström M 57 Ledamot Nej 

Nina Björby S 48 Ledamot Ja 

Ulf Björk S 54 Ledamot Ja 

Birgitta Burström L 59 Ledamot Nej 

Marie-Louise Bystedt S 15 Ersättare Frånvarande 

Kjell Bäckman V 61 Ersättare Ja 

Lars Bäckström C 43 Ledamot Nej 

Thommy Bäckström L 38 Ledamot Nej 

Rickard Carstedt S 3 Ledamot Ja 

Alejandro Caviedes S 37 Ledamot Ja 

Caroline Cercio Lidström S 36 Ledamot Ja 

Anna-Lena Danielsson S 2 Ledamot Ja 

Elmer Eriksson M 40 Ledamot Nej 

Magnus Eriksson S 31 Ledamot Ja 

Ann-Christin Falkman C 34 Ersättare Nej 

Lars Forsgren SD 26 Ledamot Ja 

Eva Fransson M 49 Ersättare Nej 

Nicke Grahn L 16 Ledamot Nej 

Liv Granbom M 66 Ledamot Nej 

Margareta Gustavsson S 62 Ledamot Ja 

Harriet Hedlund S 73 1:e v Ordf Ja 

Ylva Hedqvist-Hedlund V 32 Ledamot Ja 

Ahmed Hersi V 55 Ledamot Ja 

Håkan Jansson KD 29 Ersättare Nej 

Daniel Johansson V 20 Ledamot Frånvarande 

Katarina Jonsson S 39 Ledamot Ja 

Jonas Karlberg V 46 Ledamot Ja 

Ewa-May Karlsson C 6 Ledamot Nej 

Maria Kristoffersson C 11 Ledamot Nej 
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Katrin Larsson SD 53 Ledamot Ja 

Urban Larsson C 17 Ledamot Nej 

Lars Lilja S 42 Ersättare Ja 

Ulf Liljegren S 60 Ledamot Ja 

Emma Lindqvist MP 10 Ledamot Frånvarande 

Urban Lindström S 23 Ledamot Ja 

Anna-Karin Lundberg KD 56 Ledamot Nej 

Janeth Lundberg S 12 Ledamot Ja 

Charlotte Lundqvist S 14 Ledamot Ja 

Maria Lundqvist-Brömster L 7 Ledamot Nej 

Andreas Löwenhöök M 13 Ledamot Nej 

Karin Malmfjord S 19 Ledamot Ja – muntlig 
röstning pga 
tekniska problem 

Roger Marklund S 74 Ordförande Ja 

Anna-Karin Nilsson M 52 Ledamot Nej 

Betty-Ann Nilsson KD 21 Ledamot Nej 

Lilian Nilsson V 24 Ledamot Ja 

Olov Nilsson S 44 Ledamot Ja 

Petter Nilsson SD 8 Ledamot Ja 

Marianne Normark L 47 Ledamot Nej 

Maria Olofsson C 58 Ersättare Nej 

Peter Olofsson S 1 Ledamot Ja 

LiseLotte Olsson V 5 Ledamot Ja 

Thomas Palmblad SD 18 Ledamot Ja 

Paavo Ruokojärvi V 50 Ersättare Ja 

Mariam Salem MP 68 Ersättare Ja 

Nicklas Sandström M 4 Ledamot Nej 

Elin Segerstedt Söderberg M 30 Ledamot Nej 

Hans-Inge Smetana KD 9 Ledamot Nej 

Linda Strandberg SD 35 Ledamot Ja 

Ann-Kristin Strandman C 51 Ersättare Nej 

Carina Sundbom C 25 Ledamot Nej 

Anna Vestermark S 28 Ledamot Ja 

Gunnar Viklund S 67 Ledamot Ja 

Jens Wennberg L 72 2:e v Ordf Nej 
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Maria Westberg V 41 Ledamot Ja 

Olle Wärnick M 22 Ersättare Nej 

Åsa Ågren Wikström M 45 Ledamot Nej 

Mattias Åman S 33 Ledamot Ja 
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